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Protokół Nr V/2024 

z sesji Rady Miasta Ostrołęki 

z dnia 20 czerwca 2024 roku 

 

 
Sesja odbyła się w dniu 20 czerwca 2024 roku o godz. 10.00 w sali konferencyjnej  

nr 9  Urzędu Miasta Ostrołęki, Pl. Gen. Józefa Bema 1. 

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Na posiedzeniu w dniu 20 czerwca 2024 r. podjęto następujące uchwały: 
 

Uchwała nr 25/V/2024 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 20 czerwca 2024 roku w sprawie 

udzielenia Prezydentowi Miasta Ostrołęki wotum zaufania, 

 

Uchwała nr 26/V/2024 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 20 czerwca 2024 roku w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Ostrołęki wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu za 2023 rok, 

 

Uchwała nr 27/V/2024 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 20 czerwca 2024 roku w sprawie 

udzielenia Prezydentowi Miasta absolutorium z tytułu wykonania budżetu Miasta Ostrołęki za 

2023 rok, 

 

Uchwała nr 28/V/2024 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 20 czerwca 2024 roku w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu „KMP” w Ostrołęce, 

 

Uchwała nr 29/V/2024 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 20 czerwca 2024 roku w sprawie 

delegowania radnego Miasta Ostrołęki do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku, 

 

Uchwała nr 30/V/2024 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 20 czerwca 2024 roku w sprawie zmian 

w składzie osobowym Komisji Oświaty Rady Miasta Ostrołęki, 

 

Uchwała nr 31/V/2024 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 20 czerwca 2024 roku w sprawie 

odstąpienia od zbycia nieruchomości w drodze przetargu, 

 

Uchwała nr 32/V/2024 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 20 czerwca 2024 roku w sprawie 

przyznania pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości, 

 

Uchwała nr 33/V/2024 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 20 czerwca 2024 roku w sprawie 

przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Ostrołęki na lata 2024 – 

2030”, 

 

Uchwała nr 34/V/2024 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 20 czerwca 2024 roku w sprawie 

zarządzenia wyborów do Rady Osiedla Parkowe w mieście Ostrołęka, 

 

Uchwała nr 35/V/2024 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 20 czerwca 2024 roku w sprawie 

określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych 

przedszkolach oraz oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych 

przez Miasto Ostrołęka, 
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Uchwała nr 36/V/2024 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 20 czerwca 2024 roku w sprawie 

określenia liczby członków oraz wyboru składu osobowego Rady Seniorów w Ostrołęce, 

 

Uchwała nr 37/V/2024 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 20 czerwca 2024 roku w sprawie 

zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2042, 

 

Uchwała nr 38/V/2024 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 20 czerwca 2024 roku w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na 2024 rok. 

 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył V sesję Rady Miasta 

Ostrołęki. Przywitał Prezydenta Miasta Pawła Niewiadomskiego, wiceprezydent Elżbietę 
Mierzejewską-Nicewicz, wiceprezydenta Stanisława Kubła, dyrektorów, radnych i media. 

Stwierdził, że na 21 radnych obecnych jest 18 wobec tego można podejmować uchwały. 

 

2. Wybór sekretarza obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – zaproponował żeby obowiązki 

sekretarza obrad pełnił wiceprzewodniczący Rady Miasta Mariusz Popielarz. Jeżeliby zawini 

elektroniczny system do głosowania, przeprowadzi imienne głosowanie. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie wybór na 

sekretarza obrad wiceprzewodniczącego Rady Miasta Mariusza Popielarza.  

Głosowanie 

Za – 18 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Na sekretarza obrad został wybrany wiceprzewodniczący Mariusz Popielarz  

 

3. Przedstawienie porządku obrad sesji oraz jego zmiany. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – Informuję, że od Prezydenta Miasta 

wpłynęła prośba o zdjęcie z porządku obrad projektów uchwał z punktu 8 i punktu 14. Punkt 

8 to jest uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, stawki opłaty oraz zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi 

jednorodzinnymi kompostującymi odpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku 

przydomowym, i uchwała numer 14 w sprawie emisji obligacji komunalnych.  

Prezydent Miasta Paweł Niewiadomski: Zdjęcie z porządku obrad tych dwóch punktów jest 

podyktowane przede wszystkim koniecznością przeprowadzenia dodatkowych analiz i 

konsultacji. Tutaj mógłbym państwa poinformować, że ostatnia Komisja Techniczna wraz z 

połączoną z Komisją Budżetu i Finansów trwała do godziny 22, więc tutaj zarówno radni jak i 

osoby uczestniczące w posiedzeniu tej komisji zgłaszali dużo pytań i pewnych wątpliwości i 

w związku z tym, też trwają nasze spotkania z mieszkańcami spółdzielni, wspólnot 

mieszkaniowych, więc ja też podchodząc roztropnie do dość trudnych decyzji, które przed 

nami złożyłem taki wniosek, bo potrzebuje jeszcze troszeczkę czasu, aby się tutaj zapoznać z 

tymi wnioskami, pewne analizy jeszcze przeprowadzić. Niemniej jednak będę wnioskował 

tutaj do Pana Przewodniczącego o zwołanie sesji w trybie nadzwyczajnym w przyszłym 

tygodniu w czwartek..  

Radny Grzegorz Gołaś: Miałem zaszczyt prowadzić tą Komisję Techniczną i Komisję 
Finansową wspólnie z kolegą Kurpiewskim radnym, proszę państwa, wiele wątków 

pozytywnych, jak i również pewnych obaw mieszkańców wystąpiły w czasie tej komisji. 

Radni ze wszystkich klubów wypowiadali się merytorycznie, dali swoje propozycje. W 
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związku z powyższym popieram tu pana Prezydenta, że nadal trzeba rozmawiać i podjąć 
mądre decyzje. Dziękuję za taką decyzję.  
Radny Stanisław Szatanek: Ja też chcę przekazać państwu taką informację, że dyskusja trwa 

też wśród mieszkańców. Mieszkańcy mają tą informację, że są przygotowane takie projekty 

uchwał. Ja też rozmawiałem z mieszkańcami. Odbywają się w tej chwili walne zebrania 

największych spółdzielni, Ostrołęckiej Spółdzielni Mieszkaniowej. Wydaje mi się, że 

propozycja Pana Prezydenta, żeby dać sobie jeszcze trochę czasu i przedyskutować i może 

wypracować stanowisko, takie, które będzie mniej, może kontrowersyjne jest dobrą 
propozycją, dlatego zwracam się z prośbą do wszystkich państwa radnych, żebyśmy 

uwzględnili tą propozycję Pana Prezydenta.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Nie musimy uwzględniać. Pan 

Prezydent zwrócił się na piśmie, ja zdjąłem to w kwestii formalnej.  

Radny Ryszard Żukowski: Ja chciałem zapytać, dlaczego nie ma punkcie obrad mojej 

rezygnacji, protestu. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Jest panie radny. Jesteśmy na początku 

porządku obrad i jego zmian. za moment.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Informuję, że z Komisji Prawa i 

Współpracy z Samorządami Mieszkańców wpłynęły następujące projekty uchwał Rady 

Miasta, w sprawie delegowania radnego miasta Ostrołęki do składu Komisji Bezpieczeństwa i 

Porządku, w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Oświaty Rady Miasta Ostrołęki 

oraz w sprawie określenia liczby członków oraz wyboru składu osobowego Rady Seniorów w 

Ostrołęce z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad dzisiejszej sesji rady. W związku z 

tym, że wypadły nam dwa punkty 8 i 14 proponuję wprowadzenie projektu uchwały w 

sprawie delegowania radnego miasta Ostrołęki do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku, 

jako punkt 8. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie wprowadzenie 

projektu uchwały w sprawie delegowania radnego miasta Ostrołęki do składu Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku, jako punkt 8. 

Głosowanie 

Za – 18 

Przeciw - 0 

Wstrzymało się – 0 

Wprowadzono pkt 8 do porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie wprowadzenie 

projektu uchwały w sprawie zmian w składnie osobowym Komisji Oświaty, jako punkt 8a. 

Głosowanie 

Za – 18 

Przeciw - 0 

Wstrzymało się – 0 

Wprowadzono pkt 8a do porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie wprowadzenie 

projektu uchwały w sprawie określenia liczby członków oraz wyboru składu osobowego Rady 

seniorów w Ostrołęce, jako punkt 14. 

Głosowanie 

Za – 17 

Przeciw - 0 

Wstrzymało się – 0 

Wprowadzono pkt 14 do porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – zaproponował żeby dyskusja w pkt 5 i 

6 to jest uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Ostrołęki wraz 
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ze sprawozdaniem z wykonania budżetu i uchwała w sprawie absolutorium odbyła się łącznie 

a głosowanie projektów uchwał odbyło się oddzielnie.  

Głosowanie 

Za – 18 

Przeciw - 0 

Wstrzymało się – 0 

Dyskusja w punktach 5 i 6 odbędzie się łącznie a głosowanie oddzielnie.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – zaproponował żeby dyskusja w pkt 15 i 

16 odbyła się łącznie a głosowanie projektów uchwał odbyło się oddzielnie.  

Głosowanie 

Za – 18 

Przeciw - 0 

Wstrzymało się – 0 

Dyskusja w punktach 15 i 16 odbędzie się łącznie a głosowanie oddzielnie.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Informuję również, że do punktu 11 tak 

jak przed chwilą powiedziałem 15 i 16 wpłynęły autopoprawki.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Szanowni Państwo, we wtorek odbyło 

się posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Komisja rozpatrywała na tym 

posiedzeniu trzy pisma, które należy na dzisiejszej sesji rozpatrzyć. Proponuję wprowadzenie, 

jako punktu 28B rozpatrzenie pisma Pani B.J. z dnia 14 maja 2024 roku, pisma w sprawie 

budowy przystanków na linii kolejowej zelektryfikowanej do elektrowni z dnia 17 maja 2024 

roku oraz skargi na działalność dyrektora III Liceum Ogólnokształcącego w Ostrołęce z dnia 

16 czerwca 2024 roku. Kto z państwa radnych jest za wprowadzeniem punktu 28 B, w którym 

rozpatrzymy te pisma?  

Głosowanie 

Za – 19 

Przeciw - 0 

Wstrzymało się – 0 

Wprowadzono pkt 28b do porządku obrad.  

 

4. Raport o stanie Miasta Ostrołęki.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Informuję, że Prezydent Miasta 

Ostrołęki zgodnie z obowiązującym terminem w dniu 27 maja 2024 roku przedłożył Radzie 

Miasta Ostrołęki raport o stanie Miasta Ostrołęki za 2024 rok. Raport ten Państwo 

otrzymaliście mailowo, a kto sobie życzył otrzymał go w formie papierowej. Rozumiem, że 

Państwo się z nim zapoznali. Zgodnie z obowiązującymi przepisami art. 28a ustęp 5 i 6 

ustawy o samorządzie gminnym nad raportem przeprowadza się debatę, w której mogą zabrać 
głos bez ograniczeń czasowych Radni Miasta Ostrołęki oraz mieszkańcy, którzy chcieliby 

zabrać głos w debacie nad raportem, powinni złożyć do Przewodniczącego Rady Miasta 

Ostrołęki odpowiednie zgłoszenie najpóźniej w dniu 19 czerwca 2024 roku Zgłoszenia takie 

nie wpłynęły. W związku z tym dziś nad raportem debatę prowadzą sami radni. Zapraszam 

Państwa Radnych do debaty. Teraz jest czas na pytania odpowiedzi, uzupełnienia.  

Radna Magdalena Jaworowska: Ja chciałam się zapytać, bo drastycznie zmieniła się liczba 

mieszkańców w naszym mieście w porównaniu do 2022 roku o 697 osób zmniejszyło się 
wynika z tego raportu, czyli mamy teraz mieszkańców 47.943. Są to dane na 31 grudnia 2023 

roku w związku z tym mamy też radnych mniej o dwie osoby. Natomiast zauważyłam wzrost 

pracowników w urzędzie. Chciałabym poznać przyczyny. Drugie mam pytanie o bloki 

socjalne, ponieważ nie zauważyłam w okresie ostatnich pięciu a nawet więcej lat budowy 

bloków socjalnych i mam też pytanie do Prezydenta, czy w tej kadencji będzie rozważana 
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propozycja budowy mieszkań socjalnych i jaka jest lista oczekujących na mieszkania 

socjalne.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Ja chciałbym zwrócić uwagę, że 

przeprowadzamy debatę pani pyta, czy my będziemy, jako samorząd budować w przyszłym 

roku mieszkania socjalne? Nie jest to związane z projektem uchwały, który teraz 

procedujemy. Otrzymaliśmy obszerny dokument i ja myślę, że powinniśmy nad tym 

dokumentem debatować i na podstawie tego dokumentu zadawać pytania. To jest moje 

zdanie. Jeżeli pan Prezydent chciałby coś dodać, albo Pani Prezydent, bo tu padły jakieś 
stwierdzenia czy pytania z zakresu pomocy społecznej, no to proszę bardzo. Ja jednak cały 

czas będę przestrzegał i jestem od tego, żeby pilnować porządku i żebyśmy rozmawiali na 

temat.  

Radna Magdalena Jaworowska: W raporcie jest ile jest bloków socjalnych, także moje 

pytanie jest zasadne. 

Prezydent Miasta Paweł Niewiadomski: Tak jak tutaj stwierdził Pan Przewodniczący. 

rozmawiamy o roku 2023, czyli ubiegłym niemniej jednak my widzimy problem, jeżeli 

chodzi o bloki socjalne, ale też nie oszukujmy się, jeżeli chodzi o tereny, w których te bloki 

mogłyby powstać to ich tak naprawdę niewiele bądź też praktycznie ich nie ma. Lista 

oczekujących jest długa, ale to jest tak zawsze było to nie jest tak, że ta lista oczekujących 

była jakaś krótka, zawsze były potrzeby mieszkańców, jeżeli chodzi o te bloki socjalne. 

Powiem tak, jeżeli budżet ulegnie bilansowaniu i uda nam się zaoszczędzić troszeczkę 
pieniędzy to ja też jestem zwolennikiem budowy takich bloków socjalnych, ale tak jak 

mówię, to też wspominałem na komisji, my musimy się zastanowić nad optyką wydawania 

pieniędzy, bo jeżeli chcemy poprawiać komfort życia mieszkańców, a w ramach tego 

komfortu życia mieszkańców są również bloki socjalne, no to musimy troszeczkę zrewidować 
nasze podejście do wydatkowania miejskich pieniędzy. Potencjalnie, jeżeli ten nasz budżet 

będzie na tyle bezpieczny, ile mamy możliwości finansowania, to ja jestem za takim 

rozwiązaniem rzeczywiście, aby jeszcze tam, gdzie to jest, powiedzmy terytorialnie, możliwie 

takie bloki powstawały, ale to jest na chwilę obecną. Nie jestem w stanie zadeklarować, czy 

takie bloki powstaną bo mierzymy się też z innymi czy też będziemy się w dłuższej 

perspektywie finansowej mierzyć dużymi wyzwaniami, o których myślę, że też Państwo w 

niedługim czasie się dowiecie, więc musimy racjonalnie tutaj podchodzić do kwestii 

wydatkowania pieniędzy, ale tak jak powiedziałem, ja jestem zwolennikiem, bo jednak w 

kontekście tego, co powiedziała Pani Radna odnośnie spadku liczby mieszkańców, ale to jest 

problem nie tylko Ostrołęki to jest duży problem byłych miast wojewódzkich, tak jak już to 

wielokrotnie, będąc jeszcze radnym podkreślałem i to jest proces w dużej mierze ciężki do 

zahamowania. Niemniej jednak zarówno ja, moi współpracownicy, urząd Miasta jak i 

Wysoka Rada, będziemy tutaj dążyć do tego, aby ten komfort życia mieszkańców podnosić i 
stwarzać takie usługi, czy też będziemy prowadzić takie inwestycje, które będą sprawiały 

jednakże, że mieszkańcy jednak z uwagi właśnie na ten komfort będą chcieli tutaj do 

Ostrołęki albo wracać, albo nie podejmować decyzji o wyprowadzce.  

Wiceprezydent Miasta Elżbieta Mierzejewska-Nicewicz: Ja tylko w uzupełnieniu tutaj 

wypowiedzi Prezydenta powiem, że obecnie na mieszkanie socjalne oczekuje 71 osób, mamy 

46 wniosków ponownych i 22 nowe. Wiem już, że Prezydent przygotowuje zarządzenie 

powołujące społeczną komisję mieszkaniową. Część z Państwa będzie wchodziła w skład tej 

komisji. Będzie mogła też opiniować te wnioski, no i myślę, że tu Prezydent będzie też 
uwzględniał priorytety bardzo trudnej sytuacji mieszkańców w pierwszej kolejności.  

Radny Mariusz Popielarz: Temat mieszkań socjalnych to rzeczywiście trudny temat, bardzo 

ważny, ale ja zastanawiam się, czy nie warto rozwiązać ten problem troszeczkę inaczej, to 

znaczy niekoniecznie je budować. A ponieważ budowa bloku to jest duża inwestycja i kiedy 

przeliczymy koszt budowy takiego mieszkania na jeden metr to się może okazać, że to jest 
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równoważna cena metra mieszkania na rynku wtórnym, więc czy nie należałoby rozważyć, 
propozycja oczywiście żeby dwa lub trzy mieszkania w roku, to nie jest wtedy zbyt duże 

obciążenie kupować na rynku wtórnym, niezbyt wysoki standard w jakiś blokach, które już 
są, że tak powiem nieco starsze. Wtedy taniej można kupić i dwa lub trzy mieszkania w roku 

można sukcesywnie kupować, co nie stanowi dużego obciążenia dla budżetu w danym roku, a 

może to wyjść taniej, jeśli chodzi o suma summarum, jeśli chodzi o jeden metr mieszkania niż 
budowa nowych mieszkań socjalnych, to tak na przyszłość pod rozwagę panu prezydentowi i 

radnym stawiam taki pomysł. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Dziękuję za ten głos rozsądku jeszcze 

dodam, że bez jakichś kontrowersji, bo i tutaj Pani Radna Magdalena Jaworowska, która 

poruszyła ten problem potem są Szanowni Państwo, również protesty mieszkańców na 

osiedlach, gdzie te bloki mają być budowane, a przydzielenie jednego mieszkania w jednym 

miejscu, w drugim, w trzecim w czwartym myślę, że jest idealnym rozwiązaniem i można się 
na tym pochylić i tyle chciałem tylko dodać. 
Radny Henryk Gut: Chciałem zapytać, bo to była działalność przecież za rok ubiegły chodzi 

o rondo przy ulicy Mostowej te nowe rondo to znaczy te przebudowywane czy rzeczywiście, 

w jakim celu miało to służyć przebudowanie tego ronda? Jak ja tam się tak orientowałem, to 

w zasadzie te rondo, jakie było mniej więcej ono jest podobne, a pewnie jak się to potężne 

były kościach to tak przy okazji, że tak powiem, czy rzeczywiście to jakby nie wiem czy było 

zasadne, czy jakie efekty będą i chciałem również zapytać o nabrzeże Narwi no bo już 
rozpoczęły się pracę w ubiegłym roku. Na jakim to jest etapie, czy dalej będzie kontynuacja? 

Czy mamy szansę na ten rok żeby rzeczywiście, że tak powiem jeszcze było kontynuowane i 

służyło mieszkańcom.  

Wiceprezydent Miasta Stanisław Kubeł: Jeśli chodzi o to zadanie, to mój pogląd jest 

jednoznaczny, że cztery pasy ruchu powinny być do skrzyżowania na Lelis i na Łazy i wtedy 

ten ruch, byłaby szansa, żebyśmy rozładowali ruch na rondzie. Natomiast zastaliśmy sytuację, 
jaką zastaliśmy. Dla mnie jest troszeczkę to rondo za wąsko przebudowywane, pas 

trzymetrowy. Generalnie przy kategorii dróg wojewódzkich i krajowych używa się minimum 

pasa 3,5 metrowego. Mam pewne osobiste uwagi, natomiast jestem też trochę w kłopotliwej 

sytuacji. Ten obiekt to zadanie jest kończone. W związku z tym interwencja na etapie, 

powiedzmy kończenia zadania no jest trochę mało zasadna w tym momencie. W związku z 

tym osobiście podchodziłbym nieco inaczej do tego zadania. Nie, nie zawsze jeżdżą 
samochody osobowe, część jeździ samochodów dużych, gdzie promień skrętu powoduje, że 

tył samochodu. No jednak jest przesuwany od pół metra do metra w zależności od prędkości. 

W związku z tym warto byłoby, a trochę miejsca tam było, żeby to rozluźnić, natomiast chyba 

nie jest to moment, żeby w tej sytuacji oczywiście ja będę się przyglądał jeszcze, bo zacząłem 

tutaj z Panem dyrektorem już prowadzić rozmowy, ale to jest trudny etap. Natomiast 

docelowo jak będę chciał przedstawić Państwu koncepcję finansową budowy mostu i tej trasy 

jak państwo wiecie marszałek projektuje jeszcze jeden most. Będziemy starali się rozwijać te 

tereny nad Narwią jest oczywiście w tej chwili troszkę projektów dotyczących 

zagospodarowania Narwi ja będę je proponował scalić wszystkie te projekty w jeden projekt, 

gdzie będziemy starali się pozyskiwać środki z wszystkich możliwych źródeł dofinansowania 

po prostu będzie większa elastyczność finansowa nie rozdrabniania projektów, ale ich 

większej koncentracji. Będziemy starali się pozyskiwać więcej środków po prostu 

zewnętrznych, natomiast trzeba sobie zadać pytanie, czy ten most gdzie pierwotnie kiedyś 
była proponowana kładka nie powinien po wykonaniu obiektu wszystkich mostowych i 

Teodorowo i także mostu Paszka Goworowska i także mostu marszałka łączącego Kamiankę i 
tamtą część obwodnicy południowej, z dobrą ręką. Czy nie powinna przejść do funkcji po 

prostu piesi rowerzyści z wyłączeniem dla samochodów nie wprowadzania ruchów Stare 
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Miasto. Ja na to koncepcją pracuję, postaram się Państwu ją przedstawić, ale myślę, że aż ona 

będzie dopracowana.  

Prezydent Miasta Paweł Niewiadomski: Koncepcję przebudowy ronda Siemowita, ich było 

kilka. Niemniej jednak koncepcje zawsze zdarzają się stanem faktycznym, który znajduje się 
pod ziemią. Tak też było wielokrotnie mówione o koncepcji prawo skrętów, z tym, że jak się 
okazywało tutaj też układ kanałów technologicznych, które znajdowały się pod ziemią one 

dość gęsto, zostały położone bezpośrednio przy tej konstrukcji pierwotnej. Próba czy też 
przełożenie tychże wszystkich instalacji, generowałoby dodatkowe koszty. Nie są to koszty 

rzędu tysięcy złotych tylko byłyby liczone w milionach, więc ja uważam, że ta 

przeprowadzona przebudowa ronda przy założeniu tego kompleksowego układu powstania 

tego mostu, o którym mówi pan wiceprezydent ten ruch rozładuje, a myślę, że też ten odcinek 

od ronda do w kierunku Kadzidła, on też zyska na takich jakościowych walorach, bo też 
musicie Państwo pamiętać, że w niedługim czasie planowane jest frezowanie tej nawierzchni 

no i tam będzie położony już taki asfalt dobry jakościowo, więc ten przejazd będzie na pewno 

troszeczkę wygodniejszy. Tutaj też była mowa o tym na komisji. Budowane jest rondo tutaj 

ten wlot w ulicę Słoneczną i też planujemy zorganizować przetarg, który na ten odcinek 

pomiędzy tym rondem na Słoneczną a rondem Siemowita, żeby tutaj kompleksowo zamknąć 
cały ten pas drogowy, żeby on był już jednak wysokiej, jakości. I tak jak mówię te inne 

koncepcje jak to z koncepcjami też mogę o tym już tak z doświadczenia dość krótkiego, ale 

powiedzieć to zderzając się z rzeczami z pewną rzeczywistością, która wiąże się z finansami, 

nie oszukujmy się, więc próba, budowa tych już sławnych prawo skrętów, o których wszyscy 

mówili no tutaj wiązałaby się ze znacznie większymi kosztami, więc w mojej ocenie słusznie 

poprzedni prezydent uznał, że robimy to maksymalnie jak jesteśmy w stanie zrobić, no i 

myślę, że ta przebudowa tego ronda w takim układzie i z tymi kwestiami była zasadna a 

mówię niewątpliwie poprawi tutaj ten komfort, może nie spełni tych oczekiwań, o których 

wszyscy myśleli, ale tak jak powiedziałem, jeżeli tutaj dojdzie do kompleksowej realizacji 

tych wszystkich inwestycji drogowych to myślę, że ta rola, która pozostanie dla tego ronda, 

będzie w tym kształcie, który on teraz powstanie, będzie spełniony. Jeszcze odnośnie Narwi 

to tak jak wspomniał tutaj pan wiceprezydent pewnie państwo też zauważyliście, że część 
prac już tak naprawdę jest na wykończeniu My tutaj staramy się o pozyskanie kolejnych 

środków. Tu jest dobry kierunek na pozyskanie kolejnych środków zewnętrznych, no i 

będziemy tutaj dalej kompleksowo pracować, aby ten stan nabrzeży kompleksowo 

zagospodarować. W tej koncepcji również jest przebudowa plaży miejskiej, już takiego 

prawdziwego zdarzenia, czyli oprócz tych terenów, o których mówiliśmy między mostem 

jednym a drugim. To tutaj również kompleksowe zagospodarowanie plaży miejskiej, ale 

również perspektywa rozwoju systemu rowerowego, systemu dla biegaczy, który spowodował 

powstanie takiej pętli wokół miasta, poczynając od plaży miejskiej w kierunku mostu 

kolejowego, następnie z powrotem tam przez rzekę Omulew połączenie z parkiem na 

Warszawskiej, żeby właśnie powstał taki ring rekreacyjny w naszym mieście. 

Radny Ryszard Żukowski: Panie Przewodniczący i Pan mnie zbił stropu, jednak w tym 

projekcie uchwały jest mowa w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Ostrołęki wotum 

zaufania i ja chciałem zadać pytanie, któremu prezydentowi, bo nie ma w tytule prezydenta, 

którego mamy dzisiaj właśnie głosować, bo to dla mnie zastanawiające właśnie, tylko 

nadmienię, że jest za rok 2023 związku z tym ja chciałbym być pewien, za kogo mam 

głosować. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Już Pan sobie sam na to pytanie 

odpowiedział. Za 2023 rok to odpowiem panu do 21 kwietnia za Prezydenta byłego Łukasza 

Kulika a teraz od 21 do dnia dzisiejszego Prezydent Paweł Niewiadomski. Ja to tak odczytuję. 
Prezydent Miasta Paweł Niewiadomski: Ustawodawca, nie przewidział takiej sytuacji 

przesuwając termin wyborów.  
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Radny Henryk Gut: Chciałem Panie Prezydencie zapytać w sprawie programu rewitalizacji, 

który w ubiegłym roku się zakończył. W 2023 roku były rozmowy wiem, że ma być w jakiejś 
formie jakby nowy program tej rywalizacji gdyby można dwa słowa tutaj mieszkańcom, nam, 

ponieważ wiąże się to rzeczywiście i z inwestycją tutaj nad Narwią i z tym, co pan Prezydent 

Stanisław Kubel powiedział o tym planie, że ta kładka tutaj będzie, więc Stare Miasto 

należałoby rzeczywiście uwzględnić teraz i jak najbardziej taki program jest konieczny. 

Prezydent Miasta Paweł Niewiadomski: Tak jak słusznie Pan zauważył, ja zleciłem swoim 

służbom opracowanie takiego programu, bo wiemy, że w ramach tego programu będzie 

możliwość pozyskania środków zewnętrznych. A też z informacji, które posiadam, 

powiedzmy, że samorządy jakoś nie za bardzo chętnie składają te wnioski, więc ta pula 

środków do wydania będzie duża. Dlatego ja uważam, że generalnie my, jako samorząd 

powinniśmy mieć przygotowane wszystkie dokumenty strategiczne, bo w wielu przypadkach 

te dokumenty strategiczne, tak jak strategia ponad lokalna, nad którą pracujemy, czy właśnie 

program rewitalizacji będą dokumentami, które będą z biegiem czasu wymogami formalnymi. 

Jeżeli takiego dokumentu nie będzie, to my nawet nie będziemy w stanie stanąć do konkursu 

z wnioskiem, dlatego dla nas bardzo ważne jest przygotowanie tych wszystkich już patrząc na 

to perspektywę wydatkowania pieniędzy z KPO, żebyśmy te wszystkie dokumenty 

programowe mieli, bo one będą kluczowe też i co istotne, posiadanie tych programów i 

dokumentów daje dodatkowe punkty przy ocenie wniosków. W związku z tym będą to 

dokumenty ważne, bo pewnie też państwo wiecie czasami jeden, dwa punkty przesądza o tym 

czy projekt kwalifikuje się do dofinansowania czy wpada na listę rezerwową w związku z tym 

myśląc tak perspektywicznie i na przyszłość, ważne jest, aby te dokumenty mieć, bo później 

może być sytuacja, że będzie jakiś ciekawy projekt, na który można byłoby dostać 
dofinansowanie, a my na przykład nie będziemy mieli takich dokumentów, więc tu trzeba tak 

myśleć troszeczkę wybiegać w przyszłość, przyszłościowo i te dokumenty mieć 
przygotowane, żeby później nie obudzić się tak powiedzmy kolokwialnie z ręką w nocniku, 

bo pieniądze będą, wnioski będą, ale nie mamy dokumentów, więc kolejna szansa na 

pozyskanie środków do Ostrołęki by przepadła.  

Radna Ewa Żebrowska-Rosak: Ja chciałbym kilka słów w temacie ronda, które Pan 

Prezydent poruszył. Nie mogę sobie darować, takie moje zdanie bo wiadomo w dyskusji 

możemy je wyrazić. No tak jak ucieszyło mnie, jak Pan Prezydent mówił o strategii o 

działaniach strategicznych, bo to bardzo ważne w planowaniu długofalowym, to jest podstawa 

dobrego zarządzania. Natomiast nie mogę zgodzić się z tym, co powiedział pan Prezydent o 

słuszności podjęcia decyzji o budowie, przebudowie to w takim kształcie. Z tego, co 

pamiętamy to dokumentacja kompletna na przebudowę ronda ze słynnymi prawo skrętami 

powstała kilka lat temu, była złożona w urzędzie miasta i myślę, że mieliśmy kilka lat trochę 
czasu na to, żeby chociażby może starać się o pozyskanie środków na budowę ronda w takim 

kształcie, w którym spełniłoby oczekiwania mieszkańców. Ja wiem, ja mam świadomość, że 

przebudowa ronda sama tylko nie rozwiąże wszystkich naszych problemów, ale na pewno 

przebudowa zgodnie z projektem złożonym kilka lat temu dałaby dużo więcej niż to, co 

robimy w tej chwili. Dla mnie to jest zaczęcie przebudowy ronda parę tygodni miesięcy przed 

tuż przed wyborami, to jest tylko działanie populistyczne, powodujące, że wydatkujemy 

pieniądze bez sensu, dlatego też takie działania no nie będę używała jakiś wielkich słów, ale 

to jest po prostu skandal, żeby wydawać pieniądze tylko po to, żeby pokazać, że coś się robi, 

a podkreślałem wiele razy w swoich wcześniejszych wypowiedziach to nie piesi tworzą korki 

na rondzie, więc budowa chodników naprawdę nie rozwiąże tego problemu.  

Radny Adam Kurpiewski: Ja tutaj nie będę mówił o zasadności budowy czy przebudowy 

tego ronda, bo oczywiście wszyscy wiemy, że powinno to wyglądać inaczej. I tak szczerze 

mówiąc, pewnie my, jako radni poprzedniej kadencji mieliśmy na uwadze to, że właśnie w 

taka szersza przebudowa będzie w projekcie. Myślę, że naprawimy to w kolejnych 
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kadencjach, zwłaszcza teraz. Jeżeli będzie, powstanie w najbliższym czasie ten nowy most, 

który rozluźni te rondo, a w takim kształcie, jakim, więc myślę, że te rondo wystarczy do 

obsługi jednego mostu, chociaż na to koncepcji, o którą przedstawił dzisiaj Pan Prezydent 

Stanisław Kubeł, to trzeba będzie naprawdę poważnie dyskutować, bo nie wiem, czy to 

będzie łatwe do przeprowadzenia. W każdym razie ja przeczytałem ten raport, mam go przed 

sobą, zachęcam wszystkich bardzo serdecznie i nie tylko radnych, ale i mieszkańców do 

zapoznania się z tym dokumentem, bo dokument jest bardzo solidnie sporządzony za co 

dziękuję służbom pana Prezydenta obecnym i tym, które odpowiadały za realizację tego 

raportu, bo to jak wszyscy wiemy, jest 2023 rok. Informacje tu złożone są naprawdę 
kompletne i bardzo ciekawe myślę, że dla każdego z nas tutaj to, co koleżanka radna 

zauważyła ten spadek liczby mieszkańców, to każdego z nas dotyka, bo jeżeli zachowa się 
taki trend, to naprawdę będzie bardzo, bardzo niebezpiecznie. Ja dodam do tego, że patrząc 

też bardziej szczegółowe dane o mieszkańcach, to jednak mamy bardzo dużą przewagę 
zgonów nad urodzeniami, nad tym trzeba się zastanowić. Naprawdę tu te programy wsparcia, 

jakieś tych urodzeń, zachęcanie młodych ludzi do zakładania wielodzietnych rodzin by się 
bardzo przydało. Tu ukłon w stronę kampanii i tych pomysłów Pana prezydenta, które mogą 
się wydawać słuszne i dobre, żeby to zrobić. Jedyne pocieszenie powiem Państwu, że w 

zeszłym roku urodziło się od i był przyrost urodzeń chłopców, więc tu będziemy mieli 

pracowników, może więcej, którzy będą się starali i generalnie wyrówna się sytuacja, bo 

ewidentnie jest tak, że zgony znowu są dużo większe po stronie mężczyzn też nie wiem, 

dlaczego należy chyba tu rozwijać sport i dbanie o zdrowie fizyczne. Kolejno rzecz, jaka mi 

tu się rzuciła analizując ten raport w oczy, to środki uzyskane z finansowania zewnętrznego 

tych projektów realizowaliśmy aż 26. One były naprawdę dość ambitne trzeba przyznać, że 

2023 rok był rokiem budów naprawdę nie można mówić o nim tylko w złym kontekście, bo 

był naprawdę rokiem dobrym może ze względu na to, że to był rok wyborczy i Prezydent też 
chciał się pokazać z lepszej strony, ale my radni popieraliśmy też te inwestycje, głosowaliśmy 

no mówię tu za radnych, którzy byli w poprzedniej kadencji, więc trudno by było nam teraz 

mówić o jakiś błędach, czy złym wykonaniu budżetu. Dlatego uważam, że warto poczytać 
warto się zapoznać i warto głosować mimo wszystko, za, bo tu jedna inwestycja, która nie 

była w pełni tak wykonana, jak sobie radni życzyli jakby nie przekreśla wartości całego roku. 

Ja powiem, że tu właśnie w 2023 roku zaczęło się zagospodarowanie nabrzeża rzeki Narew, 

na przykład budowa ulicy Natury wraz z ulicą Arkadiusza Gołasia z takich większych to 

rozpoczęła się budowa ulicy Ostrołęckich Harcerzy oraz Łukasza Cieplińskiego Pługa, 

budowa ulicy 5 Pułku Ułanów. To też zaczęło się, dokumentacja w 2023 rewitalizacja parku 

miejskiego, to też jest postulat wszystkich mieszkańców i nas również się rozpoczęła w 2023 

budowa zakładu pielęgnacyjno-opiekuńczego, przebudowa stadionu lekkoatletycznego, 

remont alei księdza Popiełuszki, budowa boiska piłkarskiego na terenie kompleksu 

sportowego przy ulicy Witosa, budowa południowej obwodnicy miasta również się 
rozpoczęła w 2023, a czytam panie radny, dlatego, że widzę, że pan nawet nie pofatygował 

się...Szanowni Państwo, mam wrażenie, że nie wszyscy się zapoznali, jednak z tym raportem, 

a jest on naprawdę, to jest ponad 200 stron, więc warto było go przeczytać warto, się było 

zapoznać ile zostało zrobione, jak wygląda miasto też każdy widzi ludzie ocenili jednak 

wygląd Miasta dość dobrze. Są te problemy pewne, które po to jesteśmy powołani żeby je 

rozwiązywać, pytań dużych, co do nowego Pana Prezydenta w związku z tym, że debatujemy 

nad 2023 rokiem, że Pan Prezydent chce się odnieść do tych rozpoczętych inwestycji czy 

będą kontynuowane w tym roku albo, jaki jest stan ich zaawansowania. 

Radny Henryk Gut: Panie prezydencie, chciałbym zapytać w kwestii pewnej idei 

współpracy z organizacjami pozarządowymi, jeśli chodzi o taką sytuację czy inwestycyjną, 
czy wspierając to bardziej te organizacje, oczywiście w roku ubiegłym. Były tutaj z tym 

problemy i czy pan Prezydent widzi taką ideę rzeczywiście, żeby te inicjatywy, które są na 
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terenie miasta, znajdą uzasadnienie rzeczywiście, żeby je wspierać, pomagać im i żeby 

rzeczywiście mogły też ubogacać, powiększać miasto, bo trzeba przyznać, że te organizacje, 

też podejmują jakiś wysiłek na rzecz tego miasta w jakimś tam zakresie.  

Prezydent Miasta Paweł Niewiadomski: Ja uważam, że organizacje pozarządowe są 
wartością dodaną każdej społeczności lokalnej. Ja też tak naprawdę już od szkoły od 

gimnazjum działają w różnego rodzaju organizacjach pozarządowych i wiem, że działania, 

które są podejmowane przez właśnie organizacje pozarządowe niewątpliwie uzupełniają 
działania samorządu w zakresie czy to też inwestycyjnym czy też kulturalnym i czy też 
pomocy społecznej. Ja jestem gorącym zwolennikiem współpracy z organizacjami 

pozarządowymi, samorząd nigdy nie miał monopolu na wiedzę, na pomysły i ja jestem 

człowiekiem otwartym na współpracę z organizacjami pozarządowymi. Zawsze takie miałem 

do tego podejście, bo wiele bardzo cennych inicjatyw zostało zrealizowanych. Mam nadzieję, 
że zostanie zrealizowanych tylko z racji zmiany optyki myślenia na niektóre rzeczy bardzo 

ważne jest i to też będę uczulał tak na przyszłość. Jeżeli będziemy już rozmawiać z 

organizacjami pozarządowymi to, aby tutaj jednak wykazywać ten cel publiczny, na który 

przeznaczane są te środki, bo jest to też ważne chociażby w kwestiach później 

rozliczeniowych czy finansowych, ale myślę, że też kwestia czasu tutaj spotkań z 

organizacjami pozarządowymi, żeby też wypracować tutaj ten dobry mechanizm i żeby 

właśnie ten cel publiczny wskazywać, a wbrew pozorom nie jest to jakoś specjalnie trudne. 

Więc jak najbardziej, panie radny, ja jestem otwarty na współpracę z organizacjami 

pozarządowymi. Zawsze tak było i w tej zakresie się nic nie zmieni.  

Radna Magdalena Jaworowska: Ja chciałam jeszcze dopytać, bo nie wiem czy nie 

doczytałam, np., jeśli chodzi o MZK jest podane 97 osób, a mnie interesuje ile osób jest 

umysłowych, ile jest właśnie takich w poszczególnych spółkach. 

Prezydent Miasta Paweł Niewiadomski: Trudno będzie mi w tej chwili odpowiedzieć na to 

pytanie. Nawet chyba tak no nie mam przy sobie takich analiz, ile jest pracowników 

umysłowych i pracowników takich fizycznych. To jest informacja w głównej mierze, która 

znajduje się w spółkach, więc myślę, że te informacje może Pani próbować sama żądać 
udostępnienia tych danych bezpośrednio, czy też ma Pani uprawnienia, które Pani przysługuje 

w ramach pełnienia mandatu radnego. Może też Pani zapoznać się z raportami spółek, 

sprawozdaniami z działalności spółek, które były omawiane komisji i w tym tygodniu i tam 

też dane szczegółowe są. Te sprawozdania są dostępne w wydziale, więc jeżeli pani radna 

chciałaby te szczegółowe informacje uzyskać to odsyłam w tym zakresie do wydziału.  

Radna Magdalena Jaworowska: Pytania na sesji mogą się pojawiać także trochę jestem 

zdziwiona, że w ogóle nie ma żadnych prezesów tutaj obecnych na sesji Rady Miasta. 

Radny Stanisław Szatanek: Miasto to przede wszystkim ludzie i dla mnie jest ważna 

polityka urzędującego Prezydenta, jak oceniają ludzie z własnej perspektywy. Chodzi mi o 

koszty, których muszą partycypować mieszkańcy miasta. Według mnie ta polityka w 

poprzednim roku, zresztą poprzednich też była ukierunkowana w ten sposób, żeby 

mieszkańcy nie odczuwali mocno kosztów, które wynikały jakby z przyczyn obiektywnych, 

bo chcę przypomnieć wszystkim państwu, w jakim, w jakiej sytuacji przyszłą miastu 

kontynuować swoje zadania. Te własne i te zlecenie przez administrację rządową. Z jednej 

strony mieliśmy sytuację, wojnę w Ukrainie, była bardzo wysoka inflacja, no drastyczne 

wzrosty cen energii cieplnej, elektrycznej to wszystko przekładało się na dodatkowe wydatki, 

które były nieplanowane, ale mimo to jakoś udało się tak prowadzić tą politykę, że tych 

kosztów nie przerzucaliśmy na naszych mieszkańców. Chcę też zwrócić uwagę, że 

mieszkańcy cenią sobie bezpłatną komunikację i poprawianie, rozkład jazdy. My mówimy 

dużo o inwestycjach i bardzo dobrze, bo inwestycje są potrzebne. Miasto się rozwija, 

poprawia się, jakby jest łatwiejsze życie dla naszych mieszkańców. Ale na przykład takie 

drobne rzeczy jak zajazd autobusów komunikacji miejskiej pod szpital wydawały się, że to 
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jest drobna rzecz, a naprawdę mieszkańcy sobie to ocenia i czasami nie zauważamy takich 

rzeczy, że ktoś dojeżdża taksówką na parking, ale już po schodkach ma problem wejść o 

kulach. I ja naprawdę prowadziłem sporo takich rozmów, że mieszkańcy na przykład bardzo 

zlecenia takie rozwiązanie, które poprawiają im warunki życia, ułatwiają po prostu życie. Ale 

chcę też powiedzieć o zadaniach Miasta, które są realizowane przez spółki Miasta, to było 

omawiane na komisjach szczegółowo i z tej dyskusji z tych raportów z tych sprawozdaniach 

wynika, że sytuacja nie jest nie jest zła. Ale też chce zauważyć, że polityka Państwa rządu też 
ma wpływ na pracę samorządu i żebyście Państwo nie odbierali tego, że jestem krytyczny do 

poprzedniego rządu, ale dzisiaj nie ma samorządu praktycznie w Polsce, który by nie 

krytykował tak zwanego polskiego ładu i to, co też na komisje tam poruszaliśmy. Pan 

Prezydent tłumaczy, że jest tam komisji samorządowo-rządowej. Na tą sytuację, że ta 

powiedzmy, nazwijmy to reforma podatkowa. Ona wpłynęła zdecydowanie na zmniejszenie 

wpływów do samorządów. Ona była rekompensowana tak zwaną subwencji uzupełniającą, 
ale ona była niewiadoma. Na początku roku nikt nie wiedział z samorządowców, na jakim 

ona będzie, na jakim poziomie ona będzie. I tak naprawdę pan wiceprezydent na Komisji nam 

wyjaśnił, z czego to się brało, że te pieniądze wpływały w drugie połowie roku, bo trzeba było 

przeanalizować pierwsze półrocze. Tak nam Pan tłumaczył Pan wiceprezydent. Jakie były 

wpływy do budżetu Państwa. I wtedy na podstawie tych już wyników za pierwsze półrocze 

można było podejmować pewne decyzje. Na jakim poziomie uzupełnimy, to subwencje, o ile 

uzupełnimy, o ile uzupełnimy, ale w latach poprzednich tak się jakoś złożyło, że no, może nie 

w stu procentach, bo to uzupełnione, ale ta sama niepewność prawda ile będziemy mieli, jakie 

decyzje podejmować czy na przykład emitować obligacje czy będą one potrzebne ci nie będą 
potrzebne, dlatego też ta polityka wyglądała w ten sposób, że dawaliśmy ten kredyt zaufania 

Prezydentowi, że podejmą podejmowaliśmy tą uchwałę, że wyrażamy zgodę na emisję 
obligacji, powiedzmy na wyższą kwotę, nie wiedząc, jakie będą autentyczne wydatki 

niezbędne. Chodzi o inwestycje i pokrycie deficytu budżetowego, ale jakoś szczęśliwie tak się 
składało, że nie nadwyrężaliśmy jakby nie było konieczności, jakby emitowania obligacji na 

takim poziomie, na jakim się planowało, bo ponieważ wpływała ta subwencja uzupełniająca. 

Chciałem też zwrócić uwagę no tutaj toczyła się dyskusja na temat wotum zaufania, bo proszę 
Państwa są dwie szkoły, jeśli chodzi o wotum zaufania. Jedna szkoła mówi, jakby wynikało z 

samej samego nazewnictwa. Ja mam takie trochę pytanie może retoryczne, czy można komuś 
zaufać wstecz? Na przykład, czy można dzisiaj zaufać, komu w roku dwa tysiące 

dwudziestym pierwszym? Czy można komuś zaufać wraku... w roku dwa tysiące 

dwudziestym drugim jak mamy rok dwudziesty czwarty? No i teraz przejdźmy do roku dwa 

tysiące dwudziestego trzeciego. Czy możemy zaufać komuś w roku dwa tysiące dwudziestym 

trzecim Ja uważam, że nawet takich powszechnych takim rozumowaniu, że dajemy komuś 
kredyt zaufania, dajemy kredyt zaufania, czyli moim zdaniem zaufanie dotyczy przyszłości. 

że dzisiaj, gdzie będziemy gotować, głosowali nad wotum zaufania. To dotyczy obecnego 

prezydenta, ale to jest moje takie zdanie. I wiem, że są różne, jakby no dwie tej interpretacje, 

ale no, na razie to tak nie mogłem znaleźć takiej interpretacji jednoznacznej, może ktoś tutaj z 

Państwa ma jakoś większą wiedzę. To też bym był bardzo wdzięczny, żeby. Podzielić się. No 

jak faktycznie jest, bo tutaj Pan radny Ryszard Żukowski pytał. Komu mamy zaufać? Do tego 

się sprowadzało to pytanie. Chciałbym też, jakby nie polemizując, prawda? Z tymi głosem 

krytycznym odnośnie rozbudowy tego ronda się mówi ta no prawda jest taka, jak powiedział 

Pan prezydent, przecież no logicznym jest, by były warunki techniczne, możliwości, żeby je 

zrobić tak jak było planowane, ale te kanały technologiczne akurat mogę Państwu 

powiedzieć, bo może troszkę więcej wiem od Państwa. Pan Prezydent rozmawiał, rozmawiał 

z firmami, czyli komunikacją z energetyką i był taki warunek, jeśli my to zrobimy na własny 

koszt i nie tylko w ramach ronda, ale do granic administracyjnych Miasta. To są koszty po 

prostu nie do udźwignięcia. Mówimy naprawdę o gigantycznych sumach. No i było pytanie, 
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czy coś robimy, czy nic nie robimy? Nie wydaje mi się, że za chwilę się przekonamy, czy to 

coś pomogło czy nie, bo my tak przeważnie mamy, że jesteśmy finansistami, inżynierami na 

wszystkim się dobrze znamy nie, ale najlepiej jak to się mówi szydło z worka wyjdzie za parę 
miesięcy i no na pewno lepiej byłoby, żeby to były te prawo skręty te jezdnie były tam 

szersze, tak jak mówi Pan wiceprezydent, nie? Ale ja uważam, że na tamtą chwilę nie było po 

prostu warunków technicznych, żeby to zrobić inaczej. Tak jak Radny pan Adam Kurpiewski 

tutaj wspomniał, że ten raport jest bardzo obszerny. On dotyczy też, powiedz mi pomocy 

społecznej, która u nas jest bardzo mocno rozbudowana. Myślę, że możemy podziękować 
wszystkim pracownikom kadra doświadczona tych zadań jest bardzo wiele. To tak, na co 

dzień tego nie widać. Ja tutaj pokładam taką nadzieję, że ci pracownicy mają być 
dowartościowanie, mają być dla nich podwyżki takie, no, bo naprawdę zasługują, bo ta praca 

jest bardzo wyczerpująca, wymagająca i tylko kompetencji, ale też i cierpliwości. To jest 

trudna praca, ale to też nie od nas. To wszystko zależy, jakby od samorządu. O inwestycjach 

prawie wszystko powiedział Radny Adam Kurpiewski. Wydaje mi się, że na te warunki, jakie 

mieliśmy pozyskania środków z zewnątrz, też było niemałe. Chciałbym też jeszcze może 

zwrócić uwagę na ten Zakład Pielęgnacyjno - Opiekuńczy i powiem, dlaczego, a ja miałem 

ostatnio możliwość być na wyjeździe mieście partnerskim na Litwie w Walitusie i tam były 

delegacje w innych miast z Giżycka, Suwałk, z Opola i tam chciałem wykorzystać tę okazję, 
żeby tak porozmawiać na różne tematy, jak to tam u nich jest w miastach, o zadłużeniu, 

problemach i też była mowa o właśnie, jak pomóc tym ludziom, którzy no tutaj chorujące 

niepełnosprawni potrzebują takiej opieki właśnie medycznej. I tutaj, żeśmy się pochwalili z 

Panem Mariuszem, że my przejęliśmy ten zakład pielęgnacyjno-opiekuńczy, że to jest na 

naszym utrzymaniu i że w tej chwili budujemy nowoczesny zakład pielęgnacyjno-

opiekuńczy. Byli po prostu pod wrażeniem i padło takie stwierdzenie, że tak naprawdę dzisiaj 

każdy miasto, które szanuje ludzi, szanuje godność ludzką, ma trochę empatii, powinno takie 

działania podejmować, po prostu mówili nam z zazdrością, że już jesteśmy, jakby krok do 

przodu. Proszę Państwa, naprawdę ja mógłbym mówić. Potem raport przejrzałem od 

pierwszej do ostatniej strony. Tutaj kolega Adam Kurpiewski podnosił kwestię urodzeń niż 
zgonów, ale też mu troszkę umknęło, że jest taka trochę nadzieja, bo zgonów jest mniej w 

stosunku do roku poprzedniego. To może to już będzie ten stały. Oczywiście to nie jakby nie 

uzupełni nam tego, nie spowoduje tego niżu demograficznego, ale jest też taka jaskółka, o 

której ja staram się często mówić, że i to nie jest tak na wyrost, ponieważ z okazji Dnia 

Kadeta miałem okazję rozmawiać z Panem pułkownikiem z Komorowa i naprawdę powstanie 

jednostki wojskowej w Ostrołęce jest możliwe i prawdopodobnie będzie. Mówi, że nie może 

się tak za bardzo wypowiadać, ale na pierwszym etapie będzie takie miasteczko kontenerowe, 

ale to już będzie taki zwiastun, że tych mieszkańców nam przybędzie. Na ten temat uwierzcie 

mi Państwo ja mógłbym długo mówić, jakie to konsekwencje przyniesie w przyszłości, ale 

chciałbym może zaoszczędzić Państwu czasu, jeśli będzie możliwość, to jeszcze raz bym 

zabrał głos.  

Radny Ryszard Żukowski: Pan Prezydent Paweł Niewiadomski sprowokował mnie, bo 

powiedział pięknie o roli radnego, jego możliwości otrzymania różnych danych i 

przypomniała mi się sprawa właśnie za ubiegły rok, że niestety, ale z przykrością muszę 
kolejny raz powiedzieć, że ja miałem blokowane informacje z oświaty, a szczególnie z 

pomocą psychologiczno-pedagogiczną, także niestety to nie wszystko, tak pięknie i różowo 

było. Więc o tym przypominam jeszcze raz. 

Radny Bartosz Śnieciński: Mam pytanie w związku z budżetem obywatelskim. W 

poprzednim roku realizacja zadań wynosi lekko ponad 67%. Chciałem zapytać czy te zadania, 

które nie były dokończone bądź w ogóle nie zaczęły być realizowane w tamtym roku 

rozpoczynają realizację w tym roku. No i czy w tym roku jesteśmy w stanie zbliżyć się 
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bardziej do 100% realizacji zadań zleconych na ten rok czy niestety ten poziom, który jak 

kojarzę utrzymuje się od kilku lat te około tych 60% dalej będzie trwał. 

Prezydent Miasta Paweł Niewiadomski: Analizujemy projekty, które nie zostały 

zrealizowane w ubiegłym roku. Część ich na pewno będzie w tym roku zrealizowana. Część 
będzie dokończona też, bo wiemy, że niektóre nie zostały dokończone. Marzyłbym sobie, 

żeby realizacja budżetu wynosiła 100%. My będziemy, jako służby i wydziały pracować nad 

tym, aby one były zrealizowane w 100%, ale też wiemy, że przy realizacji budżetu 

obywatelskiego czasami potrzeba czasu, bo jeżeli chodzi o te chociażby kwestie inwestycyjne 

projektów z budżetu obywatelskiego, one wymagają czasami uzgodnień, pewnych zmian, 

pewnych decyzji i wbrew pozorom przy złożeniu tego wniosku wydaje się, że wszystko jest 

powiedzmy szybko do zrobienia, ale oczywiście kwestie decyzyjności, oczywiście kwestie 

zamówień publicznych, bo to też nie jest tak, że wybiera pierwszą lepszą firmę i u niej 

zamawiamy, te postępowania przetargowe też wymagają czasu. Nie zawsze one się kończą 
pozytywnie, bo się nie zgłosi żaden oferent albo się zgłosi oferent, którego oferta przekracza 

możliwości finansowe, ale tutaj kierunek działań jest taki, aby te projekty starać się 
realizować, dokończyć te, które zostały rozpoczęte, nie zostały zrealizowane głównie pewnie 

z przyczyn technicznych czy bardziej formalnych. No i będziemy dążyć do tego, aby ten 

wskaźnik realizacji projektu z budżetu obywatelskiego z każdym rokiem się podnosił.  

Radny Michał Skowroński: Tu chciałem odpowiedzieć na te pytanie, co zdała Pani Magda 

Jaworowska, żeby Pan Adam Kurpiewski też się doczytał, bo widzę, że często czyta, ale to 

nie wszystko. Zatrudnienie wzrosło o ponad 9 etatów to jest o ponad 10% i tej analizy nie ma 

w tym, o czym rozmawiamy, ale jest analiza spółki, która podała sprawozdanie zarządu MZK, 

w której te informacje są podane także to można odnaleźć w tamtym miejscu.  

Radny Adam Kurpiewski: Ja właśnie w tej sprawie, bo jeszcze raz zachęcam wszystkich 

Państwa Radnych, bo taka jest tradycja i bardzo dużo radnych również uczestniczyło na tym 

wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Komisji Technicznej, na której rozpatrywaliśmy 

wszystkie sprawozdania spółek miejskich byli prezesi, przedstawiciele. Każdej spółki 

wypowiadali się na każde zadane pytanie, także najlepiej by było, gdyby jednak na tym 

uczestniczyli wszyscy Radni. Oczywiście według możliwości, bo wiadomo, że może komuś 
akurat czasowo nie odpowiadać, ale te wszystkie informacje można było pozyskać. Tak samo 

była również debata nad budżetem, wykonaniem budżetu i nad sprawozdaniem. I tutaj 

szczegółowo mam, bo posiadam też ten, jak wszyscy Radni otrzymali sprawozdanie z 

działalności spółki i jest w ten sposób, że pracownicy mówimy o MZK, czyli to, co Pani 

Radna się pytała na początku roku 2023 było 20 pracowników w administracji, a 66 

pracowników fizycznych następnie na koniec roku 2023, 25 pracowników administracyjnych 

i 71 pracowników fizycznych. To jest bardzo szczegółowo tutaj w raporcie też rozbite na 

poziom wykształcenia, średnią wieku, wszystko. Naprawdę wszystko można wziąć z tego 

raportu także zachęcam. Oczywiście służę poradą, jeżeli trzeba. 

Radny Stanisław Szatanek: Tak jak pan Przewodniczący mówił, że rozmawiamy o raporcie 

o stanie miasta, więc nie sposób nie mówić też o finansach, to jest bardzo ważna sprawa. 

Uważam zresztą wynika to z raportu. Stwierdziła to Regionalna Izba Obrachunkowa, że 

wszystko to, co jest ujęte, to jest wszystko prawdą. Trzeba obiektywnie stwierdzić, że 

sytuacja jest całkiem niezła i powtórzę, mimo takich niesprzyjających okoliczności zrobiło się 
sporo inwestycji. I tak, jeśli uwzględnimy zadłużenie Miasta, będę zaokrągla, bo tu mówię z 

pamięci, to proszę mi tam wybaczyć, że, ale to jest około stu trzynastu milionów. To jest 

mniej więcej na tym samym poziomie, co w roku 2018. Jeśli chodzi o deficyt, to był 

planowany na poziomie około 20.000.000, a udało się sprowadzić go tam lekko ponad 

6.000.000, ale też jest ważna informacja, bo miasto z odsetkami spłaciło ponad  20.000.000 

zadłużenia. Jest to około ponad 2,5% naszego budżetu to też powoduje, że możliwości się 
ograniczają także zawsze musimy mieć z tyłu głowy. Jeśli mówimy o zadłużaniu miasta też to 
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ja w poprzedniej kadencji kilkakrotnie podkreślałem, niektórzy z państwa nie byli 

zadowoleni, że wrócę na chwilę do polityki państwa, że samorządy były w takiej sytuacji, że 

albo mogli obciążać kosztami mieszkańców, albo ograniczać inwestycje, albo się zadłużać. 
Te trzy możliwości wchodziły w rachubę i każdy z wójtów, burmistrzów, prezydentów 

podejmował decyzję, w którym kierunku iść. Jedni poszli, że na przykład podnosili opłaty za 

usługi komunalne. My jesteśmy trochę w innej sytuacji, bo tak bezpłatna komunikacja, ale 

tam gdzie jest odpłatna, to wszyscy praktycznie podnieśli ceny biletów. Też mówimy o 

opłacie za wodę, za ścieki, za wywóz odpadów, zagospodarowanie odpadów, i tak dalej i tak 

dalej, więc tutaj w naszym przypadku trzeba powiedzieć, że jakoś udawało się tak, żeby to nie 

było za drogo, dla naszych mieszkańców. Ja nawet tłukłem takie powiedzenie, że Ostrołęka 

jest tanim miastem, dobrym do życia i chciałbym, żebyśmy to kontynuowali w przyszłości.  

Radna Ewa Żebrowska-Rosak: Ja mam nieco inne zdanie niż pan wiceprzewodniczący 

Stanisław, bo ja uważam, że o finansach to nie należy rozmawiać, ale należy nimi racjonalnie 

gospodarować. Natomiast kontynuując ostatnie pięć i pół roku rządu poprzedniej kadencji, 

kiedy Pan Stanisław rzeczywiście dużo mówił o finansach no to widzimy, jakie to miało 

przełożenie na rozwój miasta. 

Radny Stanisław Szatanek: Oczywiście nie prowokuje do dyskusji, bo nie o to chodzi, ale ja 

tylko się opieram na opinii nawet radnych, którzy nie zaprzeczają. Prawda, że sporo było 

zrobione tak, że jakby tak obiektywnie podejść do tego, to myślę, że tak może w połowie 

jesteśmy z panią radną tak, żeby konsensus był.  

Radna Ewa Żebrowska-Rosak: Panie Przewodniczący, słowa z ust Pana Radnego Szatanka, 

że już, chociaż w połowie jesteśmy zgodni, to znaczy, że ja nie wypadam z gry. Bardzo Panu 

dziękuję.  
Sprawozdawca Komisji Rewizyjnej Piotr Wierzba: Szanowni Państwo na posiedzeniu w 

dniu 3 czerwca 2024 roku Komisja Rewizyjna zapoznała się z raportem o stanie Miasta 

Ostrołęki za dwa tysiące dwudziesty trzeci rok i podjęła inicjatywę uchwałodawczą 
przedmiocie uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie udzielenia Prezydentowi miasta 

Ostrołęki wotum zaufania. Na stan sześciu członków komisji rewizyjnych obecnych było 

sześciu członków za przyjęciem projektu uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta 

Ostrołęki wotum zaufania głosowało sześciu członków komisji przy braku głosów 

przeciwnych i braku głosów wstrzymujących. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Wysoka Rado za moment 

przeprowadzimy głosowanie nad udzieleniem prezydentowi wotum zaufania. Poinformuję 
tylko wysoką Radę, że nie podjęcie uchwały o udzielenie Prezydentowi wotum zaufania jest 

równoznaczne z podjęciem uchwały o nieudzielenie wotum zaufania.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Ostrołęki wotum 

zaufania, 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Ja mam pytanie, bo głosowanie pana 

Henryka Guta było przeciw, a ja nie widzę na sali Pana Radnego Henryka Guta. Sprawdzimy 

to, ja tylko zgłaszam taką Szanowni Państwo, bardzo niekomfortową sytuację. Natomiast 

chcę Państwa poinformować, że Prezydent otrzymał wotum zaufania bezwzględną 
większością ustawowego składu Rady. Gratulacje, Panie Prezydencie i pozwólcie, bo jeszcze 

Panie mecenasie chce odczytać dalsze te wyniki głosowania. Proszę cofnąć wynik 

głosowania. Sprawa jest bardzo poważna. 12 głosów za, 1 przeciwny, 5 wstrzymujących. W 

związku z tą sytuacją zarządzam pół godziny przerwy. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – wznowił obrady po przerwie. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – zarządził reasumpcję głosowania. 

Głosowanie 

Za – 12 
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Przeciw – 1 

Wstrzymało się – 2 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Ostrołęki wotum 

zaufania, 

Głosowanie 

Za – 12 

Przeciw – 1 

Wstrzymało się – 4 

Uchwała została podjęta.  

 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego miasta Ostrołęki wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu za 2023 rok.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie udzielenia 

Prezydentowi Miasta Ostrołęki absolutorium. 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Stanisław Szatanek: Uchwała nr 3.E./214/2024 składu 

orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 19 kwietnia 2024 roku w 

sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Prezydenta miasta Ostrołęki sprawozdaniu z 

wykonania budżetu Miasta za 2023 rok. Na podstawie artykułu 13 punkt 5 ustawy z dnia 7 

października 1992 roku o Regionalnych Izbach Obrachunkowych dzienniku ustaw 2023 roku 

pozycja 1325. Skład orzekający Przewodniczący Pan Maciej Maurycy Dąbrowski członek 

kolegium Pan Wojciech Tarnowski i Pani Elżbieta Dorota Głażewska. Przedłożone 

sprawozdanie opiniuje w sposób następujący, paragraf 1 wydaje pozytywną opinię. Paragraf 2 

od niniejszej uchwały służy odwołanie do kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Warszawie w terminie 14 dni od dnia jej doręczenia uzasadnienie. W dniu 29 marca 2024 

roku wpłynęło do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie sprawozdanie z wykonania 

budżetu Miasta Ostrołęki za 2023 rok. Sprawozdanie zawiera zestawienie dochodów i 

wydatków budżetu Miasta sporządzone szczegółowo jak w uchwale budżetowej, co jest 

zgodne z artykułem dwieście 267 ustęp 1 punkt 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o 

finansach publicznych, w dzienniku stał z 2023 roku pozycja 1270 z późniejszymi zmianami. 

Ponadto sprawozdanie zawiera dane wynikające z artykułu 269 punkt 2 i 3 cytowanej wyżej 

ustawy to jest zmiany w planie wydatków na realizację programu finansowanych z udziałem 

środków unijnych dokonane w trakcie roku budżetowego oraz stopień zaawansowania 

realizacji programów wieloletnich budżet Miasta za 2023 rok zamknął się deficytem w 

kwocie 6.181.113,71, planowanym w wysokości 29.901.891,06. Przychody budżetu wyniosły 

48.699.737,54, a rozchody 12.690.000. Dochody ogółem zrealizowano w kwocie 

442.345.681,08. Co stanowi 99,98% planu ustalonego przez Radę. W tym dochody 

majątkowe w wysokości 9.655.556,47 co stanowi 103,40% planu. Dochody podatkowe 

wykazywane w sprawozdaniu RB myślnik PDP wykonane wykonano w kwocie 

124.210.091,14. Skutki obniżenia przez Radę miasta górnej stawek podatku wyniosły 

17.122.068,98 co stanowi 13,79% wykonanych dochodów podatkowych za skutki decyzji 

wydanych przez organ podatkowy na podstawie ustawy ordynacja podatkowa wyniosły 

737.032.035 złotych, co stanowi 0,59% wyżej wymienionych dochodów. Zaległości w 

podatkach wyniosły 1.900.978,16. Należności wymagalne bez zaległości podatkowych 

według przedłożonego sprawozdania RB - N wyniosły 22.935.037,70. Wydatki ogółem 

wykonane w 2023 roku w kwocie 448.526.794,79. To jest 94,95% planu. W tym majątkowe 

w kwocie 28.420.422,61. To jest 68,11% planu. Wydatki majątkowe stanowiły 6,34 ogólnych 

wydatków budżetowych. Wykonane wydatki bieżące nie przekroczyły wykonanych 

dochodów bieżących, co jest zgodne z artykułem 242 ustęp 2 ustawy o finansach publicznych. 
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Dotacje dla miejskich instytucji kultury przekazano w całości. Dług Miasta na koniec 2023 

roku wyniósł 113.412.553,84 co stanowi 25,64% wykonanych dochodów za ten rok. W 2023 

roku miasto uregulowało zobowiązanie z tytułu wykupu papierów wartościowych wraz z 

należnymi kosztami emisji obligacji oraz odsetkami w łącznej kwocie 20.336.889 złotych. 

Relacja łącznej kwoty wykupów papierów wartościowych wraz z należnymi wydatkami 

bieżącymi na usługę zobowiązań mimo odsetkami od planowanych dochodów ogółem 

wynikająca z artykułu 243 ustawy o finansach publicznych została zachowana na koniec 2023 

roku Miasto posiadało zobowiązania wymagalne w wysokości 53,84 zł. Plan finansowy zadań 

z zakresu administracji rządowej zamknął się po stronie dochodów i po stronie wydatków 

kwotą 37.032.281,36. Z tytułu opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych 

Miasto uzyskało dochody w kwocie 1.828.416,80. W tym 1.453.318,06. Paragraf zero 0480 i 

375.908,74. Paragraf 0270 na realizację zadań dokonało wydatków w kwocie milion 

1.947.659,46, które stanowiły 106,52% dochodów uzyskanych w 2023 roku na ten cel. 

Spełniając wymóg określony w artykule 6 ustęp 2 ustawy z dnia 13 września 1996 roku o 

utrzymaniu czystości i porządku w gminach, dziennik ustaw z 2024 roku pozycja 310399 w 

sprawozdaniu zawarto informację o wysokości zrealizowanych dochodów z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami oraz wydatków poniesionych na funkcjonowanie systemu 

gospodarowania odpadami komunalnymi z wyszczególnieniem kosztów wymienionych w 

występie dwa C tego artykułu ustawy z tytułu pobranych opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi miasto uzyskało dochody w wysokości 11.793.519,91 zł. Paragraf 0490 na 

koszty funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi przeznaczono 

kwotę 12.330.923,80 zł. Rozdział 90002 w informacji wykazano ponadto wysokość środków 

pochodzących z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, które nie zostały 

wykorzystane w poprzednim roku budżetowym w kwocie 126.150,80 zł. Plan i wykonanie 

dochodów i wydatków zamieszczonych w sprawozdaniu są zgodne z wykazanymi w 

rocznych sprawozdaniach RB - 7 S o dochodach budżetowych i RB - 28 S o wydatkach 

budżetowych, a ponadto sprawozdanie zawiera dane zgodne z zamieszczonym w 

sprawozdaniach budżetowych RB - 50, a w zakresie planu także z danymi z uchwał 

dotyczących budżetu Miasta na 2023 rok. Mając powyższe na uwadze uchwalono jak na 

wstępie. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Dziękuję bardzo panie 

wiceprzewodniczący, następnie w porządku sesji mamy zapoznanie się ze sprawozdaniem 

rocznym z wykonania budżetu Miasta Ostrołęki, sprawozdaniami rocznymi z wykonania 

planów finansowych, samorządowych instytucji kultury oraz informację o stanie mienia 

komunalnego za 2023 rok oraz zapoznanie się ze sprawozdaniem finansowym Miasta 

Ostrołęki za rok 2023. Dokumenty te Pan Prezydent przedłożył Radzie Miasta w 

wyznaczonym przepisami terminy. Materiały te Państwo też otrzymaliście. Odbyły się 
dyskusje nad tymi dokumentami na posiedzeniach wszystkich Komisji Rady.  

Sprawozdawca Komisji Rewizyjnej Piotr Wierzba: W celu analizy przedłożonego przez 

Prezydenta Miasta Ostrołęki sprawozdania finansowego miasta Ostrołęki oraz sprawozdania z 

wykonania budżetu za 2023 rok Komisja Rewizyjna Rady Miasta Ostrołęki na posiedzeniu w 

dniu 21 maja 2024 roku powołała do swego składu podkomisję kontrolną do spraw wydatków 

oraz podkomisję kontrolną do spraw dochodów. Zadaniem podkomisji do spraw dochodów 

było przeprowadzenie kontroli polegającej na badaniu sprawozdania z wykonania budżetu 

Miasta Ostrołęki za 2023 rok po stronie dochodów poprzez porównanie realizacji dochodów 

w stosunku do założonego planu. Zadaniem podkomisji do spraw wydatków było 

przeprowadzenie kontroli polegający na badaniu sprawozdania z wykonania budżetu Miasta 

Ostrołęki za 2023 rok po stronie wydatków poprzez porównanie realizacji wydatków w 

stosunku do założonego planu. Budżet Miasta Ostrołęki w 2023 roku uchwalony został na 

mocy uchwały nr 676/LXXIV/2022 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 29 grudnia 2022 roku. W 
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trakcie roku budżetowego wprowadzono liczne zmiany uchwałami Rady Miasta Ostrołęki 

oraz zarządzeniami Prezydenta Miasta Ostrołęki. To chodzi ogółem zrealizowano w kwocie 

442.345.681,08 złotych. Co stanowi 99,98% planu ustalonego przez Radę Miasta Ostrołęki. 

Budżet Miasta za 2023 rok zamknął się deficytem w kwocie 6.181.113,71 złotych 

planowanym w wysokości 29.901.89,06 złotych. Dług Miasta na koniec 2023 roku wyniósł 

113.412.553,84 złotych, co stanowi 25,64% wykonanych dochodów za ten rok. W 2023 roku 

miasto uregulowało zobowiązania z tytułu wykupu papierów wartościowych wraz z 

należnymi kosztami emisji obligacji oraz odsetkami w łącznej kwocie 20.336.889 złotych. 

Realizacja łącznej kwoty wykupu papierów wartościowych wraz z należnymi wydatkami 

bieżącymi na obsługę zobowiązań, w tym odsetkami do planowanych dochodów ogółem 

wynikających, wynikająca z artykułu dwieście czterdzieści trzy ustawie o finansach 

publicznych została zachowana. Wydatki ogółem wykonano w 2023 roku w kwocie 

448.526.794,79 zł. to jest d94,95% planu. Wykonane wydatki bieżące nie przekroczyły 

wydatki wykonanych dochodów bieżących, co jest zgodne z artykułem 242 ustęp 2 ustawy o 

finansach publicznych w wyniku dokonania analizy komisja ustaliła, że w sposób 

gromadzenia dochodów oraz realizacji wydatków za okres roku budżetowego był zgodny z 

uchwalonym budżetem. W ciągu roku budżetowego została zachowana płynność finansowa i 

w żadnym momencie nie nastąpiło zachwianie równowagi budżetowej. W wyniku 

przeprowadzonej analizy przedłożonych przez Prezydenta, Miasta Ostrołęki materiałów oraz 

wyjaśnień udzielonych przez skarbnika Miasta Ostrołęki Panią Anetę Leończyk podkomisja 

do spraw wydatków i podkomisja do spraw dochodów wnioskowały do Komisji Rewizyjnej o 

wydanie pozytywnej opinii w zakresie realizacji dochodów i wydatków budżetu Miasta za 

2023 rok. Na posiedzeniu w dniu 3 czerwca 2024 roku Komisja Rewizyjna podjęła inicjatywę 
uchwałodawczą w przedmiocie uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Miasta Ostrołęki wraz z sprawozdaniem z wykonania budżetu za 

2023 rok. Szanowni Państwo, w toku głosowania nad projektem uchwały na stan 6 członków 

Komisji Rewizyjnej obecnych było 6 członków, za przyjęciem projektu uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Ostrołęki wraz z sprawozdaniem z 

wykonania budżetu za 2023 rok głosowało 6 członków komisji przy braku głosów 

przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Punkt 6 rozpatrzenie projektu uchwały 

Rady Miasta Ostrołęki w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu Miasta Ostrołęki za 2023 rok. w podpunkcie przedstawienie wniosku i 

sprawozdania Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta 

Ostrołęki z tytułu wykonania budżetu Miasta Ostrołęki za 2023 rok. Proszę o zabranie głosu 

sprawozdawcy Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

Sprawozdawca Komisji Rewizyjnej Piotr Wierzba: Na posiedzeniu w dniu 3 czerwca 2024 

roku Komisja Rewizyjna po pozytywnym rozpatrzeniu sprawozdania rocznego z wykonania 

budżetu Miasta Ostrołęki oraz po zapoznaniu się ze sprawozdaniem finansowym oraz 

informacją o stanie mienia komunalnego za 2023 rok wystąpiła do Rady Miasta Ostrołęki z 

wnioskiem o udzielenie prezydentowi Miasta Ostrołęki absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu Miasta za 2023 rok. Przewodniczący Rady Miasta w dniu 3 czerwca 2024 roku 

przekazał przedmiotowy wniosek do zaopiniowania przez Regionalną Izbę Obrachunkową w 

Warszawie. Jednocześnie Komisja Rewizyjna podjęła inicjatywę uchwałodawczą w 

przedmiocie uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta 

Ostrołęki absolutorium z tytułu wykonania budżetu Miasta Ostrołęki za 2023 rok. Tak, więc 

w toku głosowania nad projektem uchwały na stan 6 członków Komisji Rewizyjny obecnych 

było 6 członków, za przyjęciem projektu uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta 

Ostrołęki głosowało 6 członków komisji przy braku głosów przeciwnych i braku głosów 

wstrzymujących się.  
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Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Poproszę jeszcze Pana 

Przewodniczącego o przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

wniosku sporządzonego przez Komisję Rewizyjną Rady Miasta Ostrołęki w sprawie 

udzielenia absolutorium Prezydenta Miasta Ostrołęki za 2023 rok. 

Sprawozdawca Komisji Rewizyjnej Piotr Wierzba: Regionalna Izba Obrachunkowa w 

dniu 6 czerwca 2024 roku przesłała do Przewodniczącego Rady Miasta Ostrołęki pozytywną 
opinię w sprawie przesłanego wniosku w sprawie udzielenia absolutorium prezydentowi 

Miasta Ostrołęki za 2023 rok. uchwała nr 3.F./200/2024 składu orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 5 czerwca 2024 roku. Skład orzekający 

Przewodniczący Maciej Maurycy Dąbrowski, członkowie Wojciech Tarnowski, Pani Elżbieta 

Dorota Głażewska. Na podstawie artykułu 13 punkt 8 ustawy z dnia 7 października 1992 roku 

o Regionalnych Izbach Obrachunkowych dziennik ustaw z 2023 roku pozycja 1325  

przedłożony wniosek opiniuje w sposób następujący: Paragraf 1 wydaje pozytywną opinię. 
Paragraf nr 2 od niniejszej uchwały służy odwołanie do Kolegium Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie w terminie 14 dni od dnia jej doręczania. W dniu 3 czerwca 

2024 roku wpłynął do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie wniosek Komisji 

Rewizyjnej Rady Miasta Ostrołęki z dnia 3 czerwca 2024 roku w sprawie udzielenia 

absolutorium Prezydentowi Miasta Ostrołęki z tytułu wykonania budżetu Miasta za 2023 rok 

wraz z uzasadnieniem do wniosku tejże komisji z wyżej wymienionych dokumentów wynika, 

że Komisja Rewizyjna po rozpatrzeniu sprawozdania finansowego sprawozdania z wykonania 

budżetu miasta Ostrołęki za 2023 rok wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym 

sprawozdaniu oraz po rozpoznaniu się z informacją o stanie mienia komunalnego pozytywnie 

oceniła wykonanie budżetu za 2023 rok i wniosła o udzielenie Prezydentowi Miasta 

absolutorium. Skład orzekający po zapoznaniu się z wyżej wymienionym wnioskiem, a także 

opinią nr 3.E//214/2024 składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie 

z dnia 19 kwietnia 2024 roku sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Prezydenta 

miasto Ostrołęki w sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta za 2023 rok uchwalił jak 

wyżej.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  

Radny Ryszard Żukowski: Ja chciałem się zapytać odnośnie tego ronda, które tutaj 

wałkowaliśmy przedtem. Jakie były koszty związane z jego nie wiem, jak to nazwać zmianą 
modernizacją, bo przecież tak patrząc teraz tak jak tutaj siedzę po lewej stronie, przecież w 

ubiegłym roku w wakacje była ogromna tam zmiana z realizacją również postoju tam przed 

tym lasem. I w tym roku, jak obserwowałem, to właśnie ta część, która była w tamtym roku 

ułożona na nowo, została ona można powiedzieć kolokwialnie rozwalona, więc chciałbym 

uzyskać, jaki to był koszt tego przedsięwzięcia, a w związku z tym, że jest kontynuowane w 

tym roku, ale przecież trzeba powiedzieć, że dokumentacja kosztorys wszystko to było 

opracowane na pewno w roku 2023.  

Skarbnik Miasta Aneta Leończyk: Jeżeli chodzi o sam chodnik, który był. wykonywany na 

ulicy Obozowej to jest koszt ponad 300.000. Jeżeli chodzi o dokumentację to ona była 

wykonywana i jeszcze we wcześniejszych latach, a w tamtym roku ponieśliśmy około 15.000 

na opracowanie zamiennej tej dokumentacji. Jeżeli chodzi o całkowity koszt inwestycji 

dotyczący Stacha Konwy to w tym roku jest zaplanowane i umowa jest podpisana na około 

7,5 miliona, jeżeli wprowadzimy zmianę do uchwały budżetowej i dokonamy robót 

dodatkowych w związku z położeniem nowego asfaltu z wymianą nawierzchni asfaltowej, to 

całkowity koszt realizacji zadania to około 8.800.000. 

Radny Grzegorz Gołaś: Będziemy za chwileczkę głosować projekt uchwały odnośnie 

sprawozdania finansowego oraz absolutorium z wykonania budżetu za 2023 rok. Proszę 
państwa, głosowaliśmy ten budżet w 2022 roku. On wielokrotnie był zmieniany w 2023 roku. 

Zmiany były podyktowane potrzebami bieżącymi, zmianami wpływów z podatków i innych 
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nieokreślonych rzeczy, które nas spotykało. Jak to powiedział wcześniej pan Przewodniczący 

Stanisław Szatanek budżet był trudny, ale udało go się zrealizować. Były Pan Prezydent już 
Łukasz Kulik starał się jakoś go spiąć i go spiął, chociaż moglibyśmy można powiedzieć 
zwiększyć podatki, bo obniżenie górnych stawek podatkowych to jest zupełnie budżetu około 

17.000.000 złotych. Koszt zadłużenia Miasta na koniec roku wynosił 25% dochodów Miasta, 

z czego wiemy, możemy dążyć do 50, obecnie nie zrobiliśmy tego. Cele Prezydenta 

ubiegłego było zadaniem, żeby te miasto było tanie i było tanie proszę Państwa, oczywiście 

może nie spełniliśmy wszystkich oczekiwań mieszkańców odnośnie inwestycji, ale coś 
kosztem czegoś mieliśmy do wyboru, albo się zadłużać, albo inwestować, albo podnosić 
podatki. My, jako rada ubiegła rada, bo teraz mamy inny skład rady, podejmowaliśmy tę 
decyzję w ciągu roku i dzisiaj proszę Państwa na bieżąco byliśmy informowani o budżecie i 

dzisiaj pozostaje nam tylko jedno, przychylić się do wniosku i udzielić absolutorium z 

wykonania budżetu oraz zatwierdzić sprawozdanie finansowe. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Jeszcze dodam, bo koledze to umknęło 

nie powiedział Klub Radnych. Nasza Ostrołęka będzie głosował, za jeżeli chodzi o punkt 5 i 

6. 

Radny Stanisław Szatanek: Ja tylko tytułem uzupełnienia to, co powiedział pan Radny 

Grzegorz Gołaś, jeśli chodzi o obniżenie tej górnej stawki podatku od nieruchomości, to tak 

się fachowo nazywa, ale my żeśmy nie podejmowali decyzji o obniżaniu, bo wtedy tylko 

przypomnieć, że pan minister finansów ustala, jakby górną granicę podatku od 

nieruchomości, a samorządy mają wolną rękę w tej kwestii, czy dostosują się do propozycji 

ministra finansów, czy też może to być na niższym poziomie, nie może być na wyższym, ale 

na niższym. Może to świadczy o tym, że ta polityka była po prostu dla naszych mieszkańców 

bardzo przyjazna. Kwota ponad 17.000.000 w skali roku powinna dawać dużo do 

zrozumienia. O tyle mniej, żeśmy obciążyli mieszkańców, gdybyśmy chcieli się zastosować 
do propozycji ministra finansów do tych górnych stawek, to mieszkańcy by w ciągu roku 

musieli zapłacić 17.000.000. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta 

Ostrołęki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok.  

Głosowanie 

Za – 13 

Przeciw – 1 

Wstrzymało się – 5 

Uchwała została podjęta.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie udzielenia prezydentowi Miasta Ostrołęki 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu Miasta Ostrołęki za 2023 rok. 

Głosowanie 

Za – 12 

Przeciw – 1 

Wstrzymało się – 5 

Uchwała została podjęta.  

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego rejonu „KMP” w Ostrołęce.  

Sprawozdawca Komisji Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Grzegorz Gołaś: Komisja Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej i 

Ochrony Środowiska pozytywnie rozpatrzyła w pierwszym czytaniu projekt uchwały Rady 

Miasta Ostrołęki w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu 
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KMP w Ostrołęce i wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek głosami 6 za przy braku 

głosów przeciwnych i wstrzymujących się. Tu chodzi o budowę parkingu przy Komendzie 

Miejskiej Policji w Ostrołęce jak się wjeżdża do komendy po prawej stronie jest taki kawałek 

terenu komendy i tam jest kawałek lasku i chodzi o przekształcenie tego terenu żeby można 

było wybudować tam parking z uwagi na fakt, że komenda w Ostrołęce się rozrasta mamy 

SPP w Ostrołęce, co powoduje to, że nie mamy miejsc postojowych i parkingowych dla 

pojazdów służbowych, jak również policjantów.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  

Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu KMP w Ostrołęce, 

Głosowanie 

Za – 16 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 1 

Uchwała została podjęta.  

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie delegowania Radnego Miasta Ostrołęki do 

składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. 

Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Bartosz 
Śnieciński: W celu realizacji zadania starosty w zakresie zwierzchnictwa nad powiatowymi 

służbami inspekcjami i strażami oraz dań określonych w ustawach w zakresie porządku 

publicznego i bezpieczeństwa obywateli tworzy się Komisje Bezpieczeństwa i Porządku w 

celu realizacji wyżej wymienionych zadań. W dniu 10 grudnia 2001 roku starosta ostrołęcki i 

prezydent miasta Ostrołęki zawarli porozumienie, w myśl, którego utworzyli wspólną dla 

Miasta Ostrołęki i powiatu ostrołęckiego Komisję Bezpieczeństwa i Porządku. 

Dotychczasowym delegatem rady Miasta Ostrołęki do składu wyżej wymienionej komisji był 

Radny Grzegorz Gołaś i również wczoraj na tej Komisji zostało to przedstawione w dniu 24 

maja 2024 roku Prezydent Miasta Ostrołęki oraz starosta ostrołęcki wystąpili do Rady Miasta 

Ostrołęki z prośbą o wyznaczenie radnego miasta Ostrołęki do prac w Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku w związku z tym, o czym wspomniałem, że Pan Radny Grzegorz 

Gołaś zasiadał w tej komisji już 3 kadencje. Komisja Prawa i Współpracy. Komisja Prawa i 

Współpracy wskazała radnego Grzegorza Gołasia do składu Komisji Bezpieczeństwa i 

Porządku a następie zdecydowała o podjęciu inicjatywy uchwałodawczej w sprawie 

delegowania Radnego Miasta Ostrołęki do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

głosami 4 za przy braku przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, co warte zaznaczenia i to 

samo jest w uzasadnieniu wytypowanie kandydata do komisji nie pociąga za sobą skutków 

finansowych. Jak wynika z porozumienia, miasto Ostrołęka ponosi jedynie koszty w postaci 

zapewnienia materiałów biurowych na posiedzenie komisji.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Prezydent Miasta Paweł Niewiadomski: W kontekście wyboru tutaj przedstawiciela do 

składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku myślę, że w najbliższym czasie rola tej Komisji 

bardzo wzrośnie. Tutaj zapewne Państwo wiecie, w ubiegły piątek na stronach rządowego 

centrum legislacji pojawił się projekt ustawy o ochronie ludności i obronie cywilnej. On teraz 

podlega konsultacjom i co też istotne, może Państwo wiecie, a może nie, był również u nas 

pan wojewoda i to też jednym z takich ważnych aspektów, o którym rozmawialiśmy właśnie 

kwestia bezpieczeństwa na marginesie mogę powiedzieć, że jest już na ukończeniu remont 

centrum zarządzania kryzysowego, który rozpoczął się jeszcze za poprzedniego Prezydenta 

Pana Łukasza Kulika. Teraz finalizujemy już ten remont. Planowano otwarcie nowoczesnego 
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centrum zarządzania kryzysowego jest na 1 lipca. Mamy też dzięki temu system dzięki 

systemowi, w którym jesteśmy połączonym bezpośrednio z wojewódzkim systemem 

zarządzania kryzysowego. Ta komunikacja będzie na bardzo wysokim i bezpiecznym 

poziomie. Mamy również kanały, które pozwalają nam na komunikację w sytuacji, kiedy sieć 
komórkowa padnie, więc ja uważam, że przed tą Komisją Bezpieczeństwa będzie 

zdecydowanie więcej pracy niż w latach ubiegłych. No i też cieszę się, że Rada tutaj 

delegowała pana Radnego Grzegorza Gołasia, który jeżeli chodzi o bezpieczeństwo i  kwestie 

porządku publicznego ma duże doświadczenie z racji tego, że jest wieloletnim 

funkcjonariuszem policji, więc dziękuję za przygotowanie takiej propozycji.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie delegowania Radnego Miasta Ostrołęki do składu 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. 

Głosowanie 

Za – 17 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 1 

Uchwała została podjęta. 

Radny Grzegorz Gołaś: Dziękuję Państwu za zaufanie. Postaram się w tej najbliższej 

kadencji, bo ta kadencja w Komisji Bezpieczeństwa nie jest równoznaczna z kadencją Rady 

godnie reprezentować Radę Miasta i przekazywać państwu informacje odnośnie, co się działo 

na Komisji Bezpieczeństwa. 

 

8a. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmiany w składzie 

osobowym Komisji Oświaty Rady Miasta Ostrołęki,  

Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Bartosz 
Śnieciński: W dniu 21 maja 2024 roku do Przewodniczącego Rady Miasta wpłynęła pisemna 

rezygnacja radnego Ryszarda Żukowskiego z prac w Komisji Oświaty oraz akces radnego 

Stanisława Szatanka do pracy w Komisji Oświaty. Dotychczasowy skład osobowy Komisji 

Oświaty powołanej uchwałą numer 14/III/2024 Rady Miasta Ostrołęki dnia 14 maja 2024 

roku liczył 7 osób po przyjęciu przez radę Miasta zaproponowanych w przedłożonym 

projekcie uchwały zmian liczba radnych komisji nie ulegnie zmianie w związku z tym 

Komisja Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców postanowiła o podjęciu 

inicjatywy uchwałodawczej w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Oświaty Rady 

Miasta Ostrołęki głosami 4 za przy braku głosów przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Oświaty 

Rady Miasta Ostrołęki,  

Głosowanie 

Za – 17 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 2 

Uchwała została podjęta. 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie odstąpienia od 

zbycia nieruchomości w drodze przetargu, 

Sprawozdawca Komisji Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Grzegorz Gołaś: Komisja Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej i 

Ochrony Środowiska pozytywnie rozpatrzyła w pierwszym czytaniu projekt uchwały Rady 
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Miasta Ostrołęki w sprawie odstąpienia od zbycia nieruchomości w drodze przetargu i 

wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek Głosami 6 za przy 2 głosach przeciwnych i 

braku głosów wstrzymujących się. Dzierżawcy garaży wystąpili do Miasta o wykup garażu 

jak również gruntu pod garażem na ulicy Goworowskiej. Jest to taki ciąg garaży i chcą po 

prostu mieć własność. Obecnie ustawa na to pozwala z uwagi na fakt, że są wieloletnimi 

dzierżawcami tego terenu. Pozwala na to ustawa, że mogą ten teren, ten grunt wykupić. W 

związku z powyższym wystąpili do Prezydenta o wykup tego gruntu i Prezydent przychylił 

się do ich wniosku. Oczywiście potrzeba na to zgody na naszej rady.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie odstąpienia od zbycia nieruchomości w drodze 

przetargu, 

Głosowanie 

Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 6 

Uchwała została podjęta. 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyznania 

pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości, 

Sprawozdawca Komisji Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Grzegorz Gołaś: Komisja Gospodarki Komunalnej Infrastruktury Technicznej i 

Ochrony Środowiska pozytywnie rozpatrzyła w pierwszym czytaniu projekt uchwały Rady 

miasta Ostrołęki w prawie sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości i 

wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek głosami 6 za przy braku głosów przeciwnych i 

2 głosach wstrzymujących. To również proszę Państwa był wniosek właściciela 

nieruchomości zabudowanym budynkami, domem użytkowym.  Przez wiele lat był 

dzierżawcą tego gruntu. Chciałbym uregulować ten grunt. W związku z powyższym wniosek 

do miasta o wykup tego gruntu i tu rada miasta musi wyrazić zgodę na zmianę tego 

przeznaczenia.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu 

nieruchomości, 

Głosowanie 

Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 6 

Uchwała została podjęta. 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia strategii 

rozwiązywania problemów społecznych Miasta Ostrołęki na lata 2024 – 2030 wraz z 

autopoprawką, 
Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Waldemar Popielarz: 
Mam przyjemność przedstawić Państwu założenia strategii, rozwiązywania problemów 

społecznych Miasta Ostrołęki na lata 2024 – 2030. Głównym celem strategii jest poprawa, 

jakości życia mieszkańców Ostrołęki poprzez identyfikację i rozwiązywanie kluczowych 

problemów społecznych. Dokument ten obejmuje szeroki zakres zagadnień, między innymi 
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rozwój infrastruktury społecznej, wzmocnienie systemu pomocy społecznej, walkę z 

ubóstwem i wykluczeniem społecznym, poprawę dostępności do edukacji i rynku pracy, 

profilaktykę uzależnień i przemocy, sprawy bezpieczeństwa publicznego, rozwój kultury i 

sportu. Strategia zakłada również działania na rzecz ochrony środowiska, poprawy 

komunikacji miejskiej i rozwoju przedsiębiorczości. Realizacja strategii będzie wymagała 

zaangażowania wielu podmiotów zarówno samorządowych, jak i pozarządowych. Ważną rolę 
do odegrania będą mieli również sami mieszkańcy Ostrołęki, których opinie i inicjatywy są 
niezwykle cenne. Pan Przewodniczący już dodał, że wpłynęła autopoprawka do tego projektu 

uchwały. Autopoprawka polega na zastąpieniu liczby 16 na liczbę 17 oraz dodaniu wyrazu 

Leśniewo strona 14 załącznika do wyżej wymienionej uchwały część druga, diagnoza 

społeczna, punkt 1 charakterystyka Miasta 2 akapit. Na posiedzeniu Komisji Rodziny 

Zdrowia, i Polityki Społecznej odbyła się krótka dyskusja na ten temat. Komisja Rodziny, 

Zdrowia i Polityki Społecznej pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały w 

sprawie przyjęcia strategii rozwiązywania problemów społecznych Miasta Ostrołęki na lata 

dwa 2024 – 2030 wraz z autopoprawką 6 głosami za przy braku głosów przeciwnych i 

wstrzymujących się.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia strategii rozwiązywania problemów 

społecznych Miasta Ostrołęki na lata 2024 – 2030 wraz z autopoprawką, 
Głosowanie 

Za – 18 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Uchwała została podjęta. 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zarządzenia 

wyborów do Rady Osiedla Parkowe w mieście Ostrołęka.  

Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Bartosz 
Śnieciński: Na ostatnich wyborach do Rady Osiedla Parkowe nie było wystarczającej liczby 

osób, która chciałaby pracować w Radzie Osiedla. Rada Miasta zobowiązana jest do 

wyznaczenia nowego terminu wyborów. Tutaj proponowany termin wyborów jest to 27 

czerwca, czyli za tydzień. Prezydent jest zobowiązany powiadomić tydzień wcześniej o 

terminie wyborów, tak, więc przedstawiamy projekt uchwały Wysokiej Radzie. Komisja 

Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców pozytywnie rozpatrzyła w pierwszym 

czytaniu projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zarządzenia wyborów do Rady 

Osiedla Parkowe w mieście Ostrołęka i wnioskuje o jego przyjęcie bez poprawek głosami 5 

za przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zarządzenia wyborów do Rady Osiedla Parkowe w 

mieście Ostrołęka.  

Głosowanie  

Za – 18 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Uchwała została podjęta. 
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13. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie określenia 

wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych 

przedszkolach oraz oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych 

prowadzonych przez miasto Ostrołęka,  
Sprawozdawca Komisji Oświaty Anna Gocłowska: Komisja Oświaty pozytywnie 

rozpatrzyła projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie określenia wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach oraz oddziałach 

przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez miasto Ostrołęka 4 głosami 

za przy 1 głosie przeciwnym i 1 głosie wstrzymującym się. Ustawa o finansowaniu zadań 

oświatowych nakłada na radę gminy obowiązek ustalenia wysokości odpłatności pobytu 

dzieci w przedszkolach publicznych ponad pięć godzin dziennie natomiast minister edukacji 

narodowej ustala jakby górny limit tej kwoty, ponieważ określa stawkę waloryzacji. W tym 

roku wskaźnik waloryzacji wynosi 1,114 i w propozycji tego projektu mamy wzrost tej stawki 

o 10 groszy, bo dotychczas opłata wynosiła złotówkę teraz o dziesięć groszy. Pan Prezydent 

argumentował uzasadniał tę zmianę w taki sposób, że 10 groszy to może nie jest z punktu 

widzenia rodzica duża kwota miesięczna natomiast w skali miasta będzie to możliwe 

uzyskanie pieniędzy, które mogą być na przykład przeznaczone na poprawę standardu pobytu 

dzieci w przedszkolach. Oczywiście trudno, co do grosza szacować tę kwotę, bo to zależy od 

tego, jakie decyzje będą podejmować rodzice i ile godzin dzieci w ostrołęckich przedszkolach 

będą przebywały ponad te pięć godzin, ale jest to kwota w skali miasta około 120 - 130 w 

skali roku.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach oraz oddziałach przedszkolnych w 

szkołach podstawowych prowadzonych przez miasto Ostrołęka,  

Głosowanie  

Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 5 

Uchwała została podjęta. 

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie określenia liczby 

członków oraz wyboru składu osobowego Rady Seniorów w Ostrołęce,  

Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Bartosz 
Śnieciński: Zgodnie z przepisami powołanymi w powołanymi w podstawie prawnej 

przedmiotowego projektu uchwały Prezydent Miasta Ostrołęki ogłosił nabór kandydatów na 

członków Rady seniorów w Ostrołęce. W związku z tym naborem do pracy w Radzie 

seniorów zgłosiły się trzydzieści dwie osoby po rozmowach podczas posiedzenia Komisji i 

wcześniej po pewnych konsultacjach stwierdziliśmy, że warto dać szansę wszystkim osobom 

zgłaszającym się zasiadać w tej Radzie i pozwolić im w tej Radzie pracować.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Radny Adam Kurpiewski: Bardzo się cieszę, że taki pomysł był komisji, żeby nie zawężać 
tego grona Rady Seniorów, że wszystkich chętnych do pracy i do spotykania się wybierzemy 

w dniu dzisiejszym i nikt nie poczuje się odrzucony czy niechciany tym bardziej, że Ostrołęka 

naprawdę seniorów ma bardzo dużo i powinniśmy się jeszcze bardziej chyba wsłuchiwać w 

ich głos. Mam nadzieję, że ta nowa rada też będzie tak aktywna jak poprzednia i że będziemy 

w stanie spełnić ich oczekiwania. Także bardzo się cieszę i proszę państwa o poparcie tego 

projektu uchwały.  
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Radny Stanisław Szatanek: Do mnie zgłaszały się te osoby i seniorzy dopytywali, kiedy 

podejmiemy uchwałę. Widziałem, że jest ogromna chęć działania w tej Radzie Seniorów. 

Myślę, że dobrą decyzję podjęliśmy, że wszystkie te wnioski uwzględniliśmy i tak jak 

powiedział radny Adam Kurpiewski, nikt nie będzie się czuł wykluczony, a my też będziemy 

mieli święty spokój, prawda, bo wiem, jak to by się skończyło, gdybyśmy tam kogoś 
wyeliminowali. A jaka to różnica, czy dwadzieścia osiem trzy trzydzieści dwie osobie będzie 

zasiadało w Radzie Seniorów a tak dajemy wszystkim to satysfakcję i powinniśmy się 
cieszyć, że chcą być seniorzy aktywni, razem współdziałać, a też ich pomysły możemy 

wykorzystywać. 
Prezydent Miasta Paweł Niewiadomski: Ja też powiedzmy w tej dobrej nucie, jeżeli chodzi 

o politykę senioralną, tutaj też można zaobserwować, że ta polityka senioralna od kilku lat 

bardzo dużą uwagę przykładamy do wspierania tej polityki senioralnej. No i też ja z 

doświadczenia, jako radny widziałem, że poprzez skład Rada Seniorów była bardzo aktywna, 

tak wiele ważnych wydarzeń współorganizowanych wspólnie z miastem i podmiotami 

prywatnymi zostało zrealizowanych. Wtedy w radzie było 17 członków teraz praktycznie 

100%, czyli 32, więc myślę, że tych działań i zaangażowania Rady Seniorów będzie można 

jeszcze więcej zaobserwować w naszym mieście. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie określenia liczby członków oraz wyboru składu 

osobowego Rady Seniorów w Ostrołęce,  

Głosowanie  

Za – 18 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Uchwała została podjęta. 

 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w 

sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024 – 2032,  

16. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2024 rok,  
Sprawozdawca Komisji Sportu i Turystyki Adam Kurpiewski: Na posiedzeniu komisja 

omawiała zmiany w budżecie i zmiany wieloletniej prognozie finansowej. Na podstawie tych 

uchwał zwiększy się plan dochodów gminy, budżetu Miasta Ostrołęki na 2024 rok o kwotę 
60.025,17. Zwiększy się plan wydatków gminy budżetu Miasta Ostrołęki na 2024 rok o kwotę 
1.996.130,17 oraz zwiększy się plan wydatków powiatu budżetu Miasta Ostrołęki na 2024 rok 

o kwotę 3.717.074 zł. To wszystko jest w projekcie uchwały. Dodam jeszcze, że w trakcie 

dyskusji dopytywaliśmy tylko Panią, Pani skarbnik przedstawiła nam szczegółowe zmiany na 

wszystkich paragrafach. Zainteresowanie wzbudziło tylko zmiana przy przebudowie drogi 

powiatowej nr 22539W, czyli ulica Słoneczna o 3 miliony. Tu wyjaśnienie było, że chodzi o 

skrócenie terminu realizacji na ten rok, a druga zmiana to przebudowa drogi nr 53 Stacha 

Konwy, rondo księcia Siemowita, roboty dodatkowe to jest 1.200.000 złotych. To będzie 

planowana wymiana asfaltu pomiędzy tymi dwoma rondami, czyli Siemowita i tym nowym, 

które właśnie powstanie. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie rozpatrzyła w pierwszym 

czytaniu projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2024 – 2042 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek 

głosami 6 za przy gra braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się. W punkcie 16 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie rozpatrzyła w pierwszym czytaniu projekt uchwały 

Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok i wnioskuje o 

przyjęcie projektu bez poprawek głosami 5 za, przy braku głosów przeciwnych i 

wstrzymujących się. 
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Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tych punktach. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2024 – 2032 wraz z autopoprawką, 
Głosowanie 

Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 5 

Uchwała została podjęta. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok wraz z 

autopoprawką, 
Głosowanie 

Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 5 

Uchwała została podjęta. 

 

17. Rozpatrzenie sprawozdania Straży Miejskiej Ostrołęki z zakresu realizacji zadań 

ustawowych za rok 2023,  

Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Bartosz 
Śnieciński: Na posiedzeniu Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców 

obecny był komendant ostrołęckiej Straży Miejskiej. Po zapoznaniu się z za sprawozdaniem 

Straży Miejskiej nie padły żadne pytania. W związku z tym informuję, że Komisja Prawa i 

Współpracy z Samorządami Mieszkańców pozytywnie rozpatrzyła sprawozdanie Straży 

Miejskiej Ostrołęki z zakresu realizacji zadań ustawowych za rok 2023 i wnioskuje o jego 

przyjęcie głosami 4 za przy braku głosów przeciwnych i 1 wstrzymującym się. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Radna Magdalena Jaworowska: Ja tylko chciałam powiedzieć, że cieszę się, bo były jakby 

zamiary likwidacji Straży Miejskiej. Także cieszę się, ponieważ wiele zadań, które Straż 
realizuje, jest potrzebna.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosownie sprawozdanie 

Straży Miejskiej Ostrołęki z zakresu realizacji zadań ustawowych za rok 2023, 

Głosowanie 

Za – 18 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Sprawozdanie zostało przyjęte.  

 

18. Rozpatrzenie sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 

Ostrołęce w 2023 roku, 

Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Waldemar Popielarz: 
Na swoim posiedzeniu komisja omawiała ten punkt dotyczący sprawozdania Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Rodzinie. W posiedzeniu komisji uczestniczyła Pani dyrektor Katarzyna 

Tańska, odpowiadając również na pytania zadawane przez radnych. Głównym celem 

działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Ostrołęce w 2023 roku była 

kontynuacja procesu ograniczania marginalizacji osób i rodzin poprzez wspieranie i ich w 

wysiłkach zmierzających do zaspokajania niezbędnych potrzeb bytowych oraz umożliwienie 

im życia w warunkach odpowiadających godności człowieka. Także zapobieganie i 



27 

 

przeciwdziałanie sytuacjom utrudniającym życiowe usamodzielnienie i integracji ze 

środowiskiem. Ośrodek realizował swoje zadania w oparciu o ustawy i akty normatywne. 

Kierując się zasadami efektywności, rzetelności i przejrzystości współpracował z innymi 

instytucjami i organizacjami pozarządowymi, aby zapewnić kompleksowe wsparcie osobom i 

rodzinom potrzebującym. W sprawozdaniu znajdują się również informacje o liczbie 

postępowań administracyjnych prowadzonych w ośrodku w 2023 roku. Komisja Rodziny, 

Zdrowia i Polityki Społecznej pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowe sprawozdanie z 

działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Ostrołęce w 2023 roku 6 głosami za 

przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się.   
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Radny Bartosz Śnieciński: Chciałbym z racji, że mówimy o 2023 roku to chciałbym 

przypomnieć, że bardzo fajnie funkcjonował świetlicobus Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Rodzinie i chciałbym, żeby to też głośno zostało powiedziane, żebyśmy wszyscy o tym 

wiedzieli, że pomimo tego, że na ten rok nie było planowane funkcjonowanie świetlicobusu 

udało się na ten cel zabezpieczyć środki. No i żeby to zostało też głośno powiedziane, że ten 

świetlicy obóz w tym roku również w Ostrołękę wyruszy o tym rozmawialiśmy na komisji, 

ale żeby po prostu każdy obecny radny i mieszkańcy oglądający transmisję o tym wiedzieli. 

Bardzo się z tego powodu cieszę. No i życzę powodzenia, żeby ten świetlicobus funkcjonował 

tak samo dobrze jak w poprzednich latach.  

Radny Grzegorz Gołaś: Ja obiecałem na komisji, że podziękuję wszystkim pracownikom 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Ostrołęce, jak również wszystkim instytucjom, 

które podlegają pod Miejskiego Ośrodka Pomocy w Rodzinie, jak również urzędnikom 

Urzędu Miasta, który za tą część rodzina odpowiadają. Proszę państwa, to jest ogrom pracy 

widać to ze sprawozdania, że zakres działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie nie 

jest mały, jest szeroki i zmiana przepisów, który następuje corocznie lub kilka razy w roku, 

nakłada na ten ośrodek duże obowiązki. To jest trudne. Dziękujemy tu pani dyrektor, jak 

również pracownikom wszystkim urzędu, jak i tych instytucji podległych pod Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Rodzinie, że sobie z tym radzą, że fajnie pozyskują środki zewnętrzne, bo 

nie tylko budżet miasta tutaj wchodzi w rachubę, jak również pieniądze, środki wojewody, 

marszałka. I dziękujemy za pracę na rzecz rodzin Miasta Ostrołęki. Dziękuję i myślę, że 

współpraca z Radą Miasta będzie układać się dalej dobrze tak do tej pory. 

Radna Magdalena Jaworowska: Ja chciałam dodać podziękowania dla obecnej pani 

wiceprezydent, która w tamtym roku właśnie kierowała wspólnie z panią Katarzyną także tu 

wielkie dzięki pani prezydent. Natomiast o tym, co wspomniał Bartek radny, też właśnie w 

interesowałam się tym i bardzo dziękuję, panie prezydencie i pani wiceprezydent pani Eli za 

to, że środki na świetlicobus się znalazły, że wyruszy w trasę, bo jak wiemy, że wakacje wiele 

rodzin po prostu dzieci zostaje w domu także to jest fajnie, bo jest też jakby możliwość 
spędzenia wolnego czasu na powietrzu, nie przy komputerze. Także to jest naprawdę fajna 

inicjatywa i powinniśmy kontynuować ją żeby środki zawsze na takie cele były.  

Radna Anna Gocłowska: Ja podtrzymuję również dołączenie do podziękowań obecną tutaj 

panią dyrektor Radzką Małgosię, bo wiemy wszyscy, że instytucje miejskie realizują zadania 

prezydenta i zawsze im lepsza współpraca między tymi instytucjami, a wydziałami tym lepsze 

usługi dla mieszkańców.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosownie sprawozdanie z 

działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Ostrołęce w 2023 roku, 

Głosowanie 

Za – 18 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Sprawozdanie zostało przyjęte.  
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19. Rozpatrzenie raportu z realizacji w okresie 2021 – 2023 Strategii Rozwiązywania 
Problemów Społecznych Miasta Ostrołęki na lata 2017 – 2023, 

Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Waldemar Popielarz: 
Komisja na swoim posiedzeniu omawiała raport z realizacji strategii rozwiązywania 

problemów społecznych Miasta Ostrołęki na lata 2017 - 2023. Celem strategii było 

stworzenie miasta, które stwarza mieszkańcom możliwości rozwoju, dostrzega ich potrzeby i 

stara się je zaspokajać, dążąc do integracji środowiska lokalnego. Samorząd podejmował 

działania mające na celu zapobieganie marginalizacji wykluczeniu społecznemu. Raport 

przedstawia między innymi następujące informacje: Liczbę osób ubogich i bezrobotnych 

objętych pracą socjalną; liczbę dzieci i rodzin ubogich objętych wsparciem; liczbę osób 

bezdomnych w stopy bezrobocia, liczbę projektów w zakresie aktywizacji grup zagrożonych 

wykluczeniem społecznym. Ogólnie rzecz biorąc, można stwierdzić, że w ciągu ostatnich 

siedmiu lat nastąpiła poprawa w zakresie rozwiązywania problemów społecznych w Ostrołęce 

liczba osób ubogich i bezrobotnych zmniejszyła się, a stopa bezrobocia spada. Zwiększa się 
również liczba osób korzystających z różnych form wsparcia. Należy jednak zwrócić uwagę 
na to, że nadal istnieją wyzwania, które którym należy sprostać. Nadal jest wiele osób, które 

żyją w ubóstwie i wykluczeniu społecznym. Należy również nadal kontynuować działania 

mające na celu aktywizację zawodową mieszkańców i przeciwdziałanie bezrobociu. Komisja 

rodziny, Zdrowia i polityki Społecznej pozytywnie ocenia realizację strategii rozwiązywania 

problemów społecznych Miasta Ostrołęki na lata dwa tysiące siedemnaście dwa tysiące 

dwadzieścia trzy. I uważamy, że strategia ta była dobrym instrumentem do rozwiązywania 

problemów społecznych w mieście. Komisja na swoim posiedzeniu pozytywnie rozpatrzyła 

przedmiotowy raport z realizacji w okresie 2021 – 2023 Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Miasta Ostrołęki na lata 2017 – 2023 5 głosami za, przy braku głosów 

przeciwnych I braku głosów wstrzymujących się i wnioskuje o jego przyjęcie.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie raport z 

realizacji w okresie 2021 – 2023 Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta 

Ostrołęki na lata 2017 – 2023, 

Głosowanie 

Za – 18 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Raport został przyjęty.  

 

20. Rozpatrzenie informacji z realizacji w 2023 roku uchwały nr 158/VII/2019 Rady 

Miasta Ostrołęki z dnia 26 września 2019 roku w sprawie przyjęcia programu 

„Ostrołęcka Karta Seniora”.  

Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Waldemar Popielarz: 
Tak jak przy poprzednich informacjach i sprawozdaniach, Komisja procedowała wczoraj ten 

program „Ostrołęcka Karta Seniora”, który funkcjonuje od 1 stycznia 2020 roku i jego celem 

jest zwiększenie dostępu do usług o charakterze kulturalnym, rekreacyjnym, sportowym i 

edukacyjnym dla osób powyżej 60 roku życia. Do końca 2023 roku z programu skorzystało 

435 osób. W 2023 roku na realizację ulg z Ostrołęckiej Karty Seniora wydano łącznie 15.527 

złotych. Lista partnerów programu Ostrołęcka Karta Seniora dostępna jest na stronie 

internetowej Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Ostrołęce. Wniosek o wydanie 

Ostrołęckiej Karty Seniora można złożyć w Miejskim Ośrodku Pomocy Rodzinie w 

Ostrołęce. Komisja na swoim posiedzeniu pozytywnie rozpatrzyła przedmiotową informację z 
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realizacji w 2023 roku uchwały nr 158/VII/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 26 września 

2019 roku w sprawie przyjęcia programu Ostrołęcka Karta Seniora 4 głosami za przy braku 

głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie informację z 

realizacji w 2023 roku uchwały nr 158/VII/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 26 września 

2019 roku w sprawie przyjęcia programu „Ostrołęcka Karta Seniora”.  

Głosowanie 

Za – 18 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Informacja została przyjęta.   

 

21. Rozpatrzenie informacji z realizacji w 2023 roku uchwały nr 232/XXIV/2020 Rady 

Miasta Ostrołęki z dnia 30 stycznia 2020 roku w sprawie przyjęcia programu 

„Ostrołęcka Karta Młodzieży”.  

Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Waldemar Popielarz: 
Komisja na swoim posiedzeniu również zajmowała się sprawozdaniem z realizacji programu 

„Ostrołęcka Karta Młodzieży” w 2023 roku. W poprzednim roku wydano 382 karty. Z kart 

skorzystano, łącznie z rabatów o wartości 2.456 złotych. Do programu przystąpiło 35 

partnerów oferujących zniżki na różne towary i usługi. Najpopularniejsze zniżki to bilety 

kinowe, wstęp na pływalnie, wydarzenia sportowe i artystyczne organizowane przez miasto 

Ostrołęka, usługi fryzjerskie, artykuły spożywcze. Odbyła się krótka dyskusja na posiedzeniu 

Komisji na temat i Komisja Zdrowia i Polityki Społecznej pozytywnie rozpatrzyła 

przedmiotową informację 5 głosami za przy braku głosów przeciwnych i braku głosów 

wstrzymujących się i wnioskuje o jej przyjęcie.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Radny Adam Kurpiewski: Ja tutaj obserwując te sprawozdania widzę, że nie jest aż tak 

bardzo popularne te korzystanie ze zniżek, bo one tu są całkiem przyzwoite i dla seniorów i 

dla młodzieży, zwłaszcza te fundowane, że tak powiem, czy refundowane przez miasto i mam 

taką propozycję, żeby może dział promocji Urzędu Miasta to na ręce pana prezydenta kieruje 

te ten pomysł, raz przynajmniej raz w roku wykupywał jakieś ogłoszenie płatne na portalach 

internetowych z informacją o obowiązujących zniżkach zachęcające do korzystania z tych 

kart młodzieży i karty seniora, bo po to robimy, żeby mieszkańcy o tym wiedzieli. Także taki 

pomysł i bardzo proszę o to, żeby może z niego skorzystać.  
Wiceprezydent Miasta Elżbieta Mierzejewska-Nicewicz: Ja mogę tylko powiedzieć, że jak 

najbardziej słuszna uwaga. Postaramy się o większą promocję wszystkich kart, które 

funkcjonują na terenie Miasta Ostrołęki.  

Radny Bartosz Śnieciński: Jeśli chodzi o tę młodzieżową Ostrołęką Kartę Młodzieży, to 

chciałbym zapewnić, że w przyszłym roku szkolnym od początku roku przeprowadzimy z 

Młodzieżową Radą Miasta taką kampanię informacyjną w szkołach, z tym, że tak jak wczoraj 

rozmawialiśmy na komisji z panią dyrektor, chcielibyśmy w wakacje przeprowadzić taki 

pewien audyt tych partnerów czy te zniżki dalej są aktywne, czy niektóre działalności się po 

prostu w międzyczasie nie zamknęły? Tak, więc po takim audycie na pewno z początkiem 

roku szkolnego we wrześniu przeprowadzimy taką kampanię informacyjną w szkołach.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie informację z 

realizacji w 2023 roku uchwały nr 232/XXIV/2020 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 30 stycznia 

2020 roku w sprawie przyjęcia programu „Ostrołęcka Karta Młodzieży”.  

Głosowanie 
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Za – 18 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Informacja została przyjęta.   

 

22. Rozpatrzenie informacji z realizacji w 2023 roku uchwały nr 303/XXVIII/2012 ze 

zm. Rady Miasta Ostrołęki z dnia 28 czerwca 2020 roku w sprawie podjęcia działań 

zmierzających do poprawy warunków życia rodzin wielodzietnych.  

Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Waldemar Popielarz: 
Komisja wczoraj na swoim posiedzeniu omawiała sprawozdanie z realizacji karty Wielkiej 

Rodziny w Ostrołęce w 2023 roku. Odbyła się krótka dyskusja. Główne cele programu to 

poprawa warunków życia rodzin wielodzietnych zamieszkałych w Ostrołęce, wzmocnienie 

więzi rodzinnych, promocja aktywnego udziału rodzin wielodzietnych w życiu społecznym i 

kulturalnym miasta. Działania realizowane w ramach programu to wydawanie 

indywidualnych kart wielkiej rodziny, refundacja ulg z tytułu karty wielkiej rodziny w 

miejskich instytucjach kultury i sportu, współpraca z prywatnymi przedsiębiorcami 

oferującymi zniżki dla posiadaczy karty wielkiej rodziny. Plany na 2924 rok to kontynuacja 

realizacji programu, rozszerzenie oferty zniżek dla posiadaczy karty wielkiej rodziny, 

promocja programu karty wielkiej rodziny wśród mieszkańców Ostrołęki. Komisja Rodziny, 

Zdrowia i Polityki Społecznej pozytywnie rozpatrzyła przedmiotową informację 4 głosami za, 

przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się i wnioskuje o jej 

przyjęcie.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie informację z 

realizacji w 2023 roku uchwały nr 303/XXVIII/2012 ze zm. Rady Miasta Ostrołęki z dnia 28 

czerwca 2020 roku w sprawie podjęcia działań zmierzających do poprawy warunków życia 

rodzin wielodzietnych.  

Głosowanie 

Za – 17 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Informacja została przyjęta.   

 

23. Rozpatrzenie informacji z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny pomoc w 

opiece i wychowaniu dziecka w Zespole Placówek Wsparcia Dziennego za 2023 rok 

oraz potrzeby związane z realizacją zadań, 

Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Waldemar Popielarz: 
Do świetlic uczęszczały dzieci z rodzin z trudnościami życiowymi. Świetlice zapewniały 

dzieciom opiekę i wychowanie, pomoc w nauce, organizację czasu wolnego, zabawę, zajęcia 

sportowe i rozwój zainteresowań w każdej placówce wyznaczono czas na odrabianie lekcji, 

zajęcia wyrównawcze. Przez cały rok prowadzono dożywianie dzieci. W 2023 roku odbyły 

się dwa spotkania dla wszystkich podopiecznych świetlic i ich rodzin, Dzień Rodziny i 

spotkanie Wigilijne. Wychowankowie świetlic dwukrotnie spotkali się z uczestnikami Klubu 

Senior +. W każdej świetlicy zorganizowano po dwa spotkania pedagogizujące dla rodziców 

pod nazwą warsztaty umiejętności wychowawczych. Na posiedzeniu komisji odbyła się 
krótka dyskusja i zadawane były pytania przez radnych, na które Pani kierownik 

odpowiadała. Komisja na swoim posiedzeniu pozytywnie rozpatrzyła przedmiotową 
informację 4 głosami za przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się i 
wnioskuje o jej przyjęcie. 
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Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Radna Magdalena Jaworowska: Patrzyłam się na kolegę Grzegorza, że podziękuję, akurat 

jest z nami pani kierownik Wiola i bardzo dziękujemy za tę pracę Pani Wiolu. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie informację z 

realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny, pomoc w opiece i wychowaniu dziecka w 

Zespole Placówek Wsparcia Dziennego za 2023 rok oraz potrzeby związane z realizacją 
zadań, 
Głosowanie 

Za – 17 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Informacja została przyjęta.   

 

24. Rozpatrzenie sprawozdania z efektów pracy Organizatora Rodzinnej Pieczy 

Zastępczej w Ostrołęce za rok 2023, 

Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Waldemar Popielarz: 
Celem niniejszego sprawozdania jest przedstawienie państwu efektów pracy Organizatora 

Pieczy Zastępczej w Ostrołęce w 2023 roku. Sprawozdanie obejmuje informację na temat 

liczby rodzin zastępczych funkcjonujących na terenie Miasta, liczbę dzieci objętych pieczą 
zastępczą z typowych powodów umieszczania dzieci w pieczy oraz działań podejmowanych 

na rzecz rodzin zastępczych i wychowanków. W 2023 roku na terenie Ostrołęki 

funkcjonowało 55 rodzin zastępczych, w których przebywało łącznie 82 dzieci i osoby 

pełnoletnie. Wśród rodzin zastępczych najwięcej było rodzin spokrewnionych z dzieckiem – 

42, następnie rodzin niezawodowych 10 i zawodowych 3. W ciągu roku utworzono 6 nowych 

rodzin zastępczych, a ubyło 8. Wszystkie rodziny zastępcze były objęte opieką koordynatora 

rodzinnej pieczy zastępczej. W 2023 roku na tym stanowisku pracowały 4 osoby. 

Koordynatorzy służyli rodzinom zastępczym wsparciem i pomocą w rozwiązywaniu 

problemów opiekuńczo - wychowawczych. Rodziny zastępcze mogły korzystać ze 

specjalistycznej opieki i pomocy psychologicznej, pedagogicznej i terapeutycznej udzielanej 

przez Poradnię Psychologiczno - Pedagogiczną w Ostrołęce. Na swoim posiedzeniu Komisja 

Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej pozytywnie rozpatrzyła sprawozdanie z efektów 

pracy Organizatora Pieczy Zastępczej w Ostrołęce za rok 2023 głosami 4 za przy braku 

głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się i wnioskuje o jego przyjęcie. 

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie sprawozdanie z 

efektów pracy Organizatora Rodzinnej Pieczy Zastępczej w Ostrołęce za rok 2023, 

Głosowanie 

Za – 18 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Sprawozdanie zostało przyjęte.   

 

25. Rozpatrzenie raportu podejmowanych działań na rzecz zmniejszenia skali zjawiska 

przemocy w rodzinie oraz zwiększania skuteczności ochrony ofiar przemocy w 

rodzinie w Ostrołęce za 2023 rok, 

Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Waldemar Popielarz: 
Na posiedzeniu komisji omawiane było sprawozdanie z działań podjętych w 2023 roku 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie w Ostrołęce. Główne cele to zmniejszenie skali 

zjawiska przemocy w rodzinie, zwiększenie skuteczności ochrony ofiar przemocy w rodzinie. 
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Działania, jakie były podjęte, to wsparcie dla ofiar przemocy, takie jak telefon zaufania dla 

ofiar przemocy w rodzinie to poradnictwo psychologiczne i prawne, schroniska dla ofiar 

przemocy. Programy profilaktyczne, które były prowadzone to kampanie informacyjne na 

temat przemocy w rodzinie, zajęcia edukacyjne dla dzieci i młodzieży, programy dla osób 

stosujących przemoc. Była prowadzona współpraca z instytucjami, takimi jak policja, sądy, 

ośrodki pomocy społecznej oraz placówki oświatowe. Efekty, jakie wynikają z 

podejmowanych działań to spadek liczby zgłoszeń o przemocy w rodzinie, wzrost liczby ofiar 

przemocy korzystających z pomocy, większa świadomość społeczna na temat problemu 

przemocy w rodzinie. Na swoim posiedzeniu Komisja Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej 

pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt z podejmowanych działań na rzecz 

zmniejszenia skali zjawiska przemocy w rodzinie oraz zwiększenia skuteczności ochrony 

ofiar przemocy w rodzinie w Ostrołęce za 2023 rok 4 głosami za, przy braku głosów 

przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się i wnioskuje o jego przyjęcie.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie Raport 

podejmowanych działań na rzecz zmniejszenia skali zjawiska przemocy w rodzinie oraz 

zwiększania skuteczności ochrony ofiar przemocy w rodzinie w Ostrołęce za 2023 rok, 

Głosowanie 

Za – 18 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Raport został przyjęty.   

 

26. Przyjęcie informacji Prezydenta miasta Ostrołęki o sprawach bieżących za miesiąc 

maj. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  

Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie informację 
Prezydenta miasta Ostrołęki o sprawach bieżących za miesiąc maj. 

Głosowanie 

Za – 18 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Informacja została przyjęta.  

 

27. Oświadczenia radnych.  
Radna Ewa Żebrowska-Rosak: Ja chciałabym oświadczyć, że bardzo się cieszę, że pan 

prezydent zdjął z dzisiejszego porządku obrad dwa punkty dotyczące gospodarowania 

odpadami, a także emisji obligacji. Myślę, że jest to wynikiem dyskusji, która powstała, 

odbyła się na Komisji Technicznej dwa dni temu, i budżetu. To ważne, to problem złożony 

dotykający wszystkich mieszkańców. Ja sama wyrażałam dużą wątpliwość i mówiłam 

wyraźnie, że dla mnie jest stu procentowa podwyżka cen za wywóz odpadów, to jest 

podwyżka nie do przyjęcia na tę chwilę dla mieszkańców. Nie możemy stwierdzić 
jednoznacznie, czy faktycznie nie będzie potrzebny wzrost, ale pewnie nie aż w takiej 

wysokości. Natomiast chcę też jasno powiedzieć i to powinno wybrzmieć, że chciałabym 

oświadczyć tak, dziękuję, że poprzednio urzędujący prezydent otrzymał na początek kadencji 

gotowe narzędzie do zarządzania tym obszarem w postaci stacji segregacji odpadów. Było to 

narzędzie bezpośrednie podległe miastu, niepodlegające jakimś czynnikom zewnętrznym, 

więc była możliwość dobrego zarządzania monitorowania i najzwyczajniej sprawdzania, co 
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się w tym obszarze dzieje i być może gdyby takie właściwe zarządzanie i monitorowanie 

odbywały się na przestrzeni tych pięciu i pół roku nie doszłoby do takiej sytuacji, o której 

usłyszeliśmy na komisjach, dlatego też powtarzam jeszcze raz oświadczam, że bardzo się 
cieszę, że te punkty zostały zdjęte powiem też o obligacjach, że w moim odczuciu, jeżeli w 

ubiegłym roku pan prezydent proponował radnym 40.000.000 obligacji. Oczywiście został ten 

projekt zdjęty na protesty w zasadzie wszystkich radnych to zadziwiające jest dla mnie to, że 

po upływie ponad pół roku proponowana kwota emisji obligacji wynosi również 40.000.000. 

Nie wiem czy jest to stała kwota. Po prostu moim zdaniem powinna być dokonana analiza, 

czy rzeczywiście takie potrzeby mamy, bo jeżeli to miało być na inwestycje, to musimy teraz 

wiedzieć, że już po połowie roku pewnie wszystkich inwestycji nie zrealizujemy. Dlatego też 
moim zdaniem powinna być przeprowadzona analiza, czy rzeczywiście w takich wysokości 

obligacji powinny być wyemitowane? Także oświadczam również, że z przykrością nie 

będzie mnie za tydzień. Wyjeżdżam na urlop, stąd też mój głos. Głosowałabym przeciwko, 

gdyby to było w takiej formie jak teraz. Proszę tylko jeszcze o rozwagę może nie jest złe 

słowo, o rozważenie może możliwości dania troszeczkę dłuższego terminu na analizę, bo 

tydzień to jest mało czasu. Jeżeli sesja ma odbyć się i nie mówię tego, dlatego, że mnie za 

tydzień nie będzie, ale chociaż jest to dla mnie ważne, ale myślę, że tak złożony problem 

ważny, który wywołał tak długą dyskusję i wiele głosów przeciwnych wśród radnych, 

wymaga dłuższej analizy, przemyśleń i być może takiej właściwej diagnozy, sytuacji i 

podjęcia jednej, konkretnej decyzji dobrej dla wszystkich mieszkańców, dla nas.  

Radny Stanisław Szatanek: Oświadczam, że gospodarka odpadamy w poprzednich pięciu 

latach była według mnie na bardzo dobrym poziomie, że cały czas była monitorowana i chcę 
też oświadczyć, bo może nie wszyscy z państwa wiedzą nawet radna pani Ewa Żebrowska-

Rosak, która często nie była do końca na komisjach, nie zawsze bywa na wszystkich sesjach 

Rady Miasta, że częścią składową tak naprawdę tą największą to jest opłata za składowanie, a 

to uchwala, jeśli się nie pomylę, to proszę mnie sprostować, na pewno wychodzi to z rządu. 

Nie wiem czy Ministerstwo Ochrony Środowiska. My na to nie mamy wpływu, to trzeba 

podziwiać poprzedniego prezydenta, że mimo takiej sytuacji, że te podwyżki nie były zależne 

od pana prezydenta, że ta stawka utrzymała się tak na niskim poziomie. Oświadczam, że to 

nie ma nic wspólnego z tym, co mówiła poprzednio radna Ewa Żebrowska-Rosak.  

Radna Ewa Żebrowska-Rosak: Chciałabym tylko oświadczyć, że tutaj trudno jest mi się 
zgodzić bez wchodzenia w jakieś polemiki. Myślę, że samo to, że pan prezydent wycofał, 

zdecydował się na wycofanie świadczy o tym, że jednak sprawa jeszcze wymaga 

przemyślenia. Natomiast podkreślam, jeszcze raz jest to dla mnie niedopuszczalne, żeby 

mieszkańców obciążać konsekwencjami złego zarządzania tym obszarem. Dlatego też 
oświadczam, że jest dobrym pomysłem, jeszcze jedna powtórna analiza problemu.  

Radny Mariusz Popielarz: Oświadczam, że po wysłuchaniu oświadczenia radnej 

Żebrowskiej-Rosak jestem pod wrażeniem szczególnie słów dotyczących skromności, o 

których mówiła pani radna. Chciałbym w związku z tym powiedzieć, że ostatnio jedna z osób 

duchownych mówiła, sam słyszałem te słowa, że fałszywa skromność jest grzechem pani 

radna. Także proszę o tym pamiętać.  
Radna Ewa Żebrowska-Rosak: Ja tylko chciałam powiedzieć o mojej skromności w 

wypowiedziach, panie Mariuszu radny.  

 

28. Komunikaty i sprawy organizacyjne Rady Miasta Ostrołęki. 
a) przyjęcie harmonogramu posiedzeń Rady Miasta Ostrołęki na II półrocze 2024 roku, 

Radny Ryszard Żukowski: Panie Przewodniczący uważam, że należałoby zmienić termin w 

październikowy 31 na 24, gdyż to jest tuż przed świętem, który wszyscy obchodzimy, 

Wszystkich Świętych.  
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Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Dobrze, panie radny, tylko jest kwestia, 

zgłaszam taki wniosek w kierunku pani wiceprezydent i pana prezydenta, żeby tylko w 

terminie materiały spłynęły na tą sesję.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie harmonogram 

posiedzeń Rady Miasta Ostrołęki na II półrocze 2024 roku ze zmianą 24 października, 

Głosowanie 

Za – 18 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Harmonogram został przyjęty.  

 

b) Rozpatrzenie pism, które wpłynęły do Rady Miasta. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Piotr Bojarski: W dniu 20 maja 2024 

roku do Rady Miasta Ostrołęki wpłynęło pismo Pani B.J. zatytułowane, jako skarga. Pismo to 

otrzymaliście państwo. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 18 

czerwca bieżącego roku dokonała analizy tego pisma i stwierdziła, że stanowi ono pewnego 

rodzaju informację, ostrzeżenie dla mieszkańców przed prokuratorem okręgowym, który 

ostatnio objął to stanowisko. W dalszej części pismo zawiera inwektywy kierowane pod 

adresem prokuratora okręgowego i byłego ministra prokuratora generalnego. Po dokonaniu tej 

analizy komisja postanowiła zarekomendować Wysokiej Radzie, aby pismo Pani B.J. 

przekazać do wiadomości prokuratorowi okręgowemu w Ostrołęce z uwagi na zawarte w nim 

inwektywy dot. jego osoby. Za takim stanowiskiem w komisji głosowało 5 członków, nie 

było głosów przeciwnych, jeden głos był wstrzymujący.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie, aby pismo 

Pani B.J. przekazać zgodnie z rekomendacją komisji do wiadomości do Prokuratury 

Okręgowej. 

Głosowanie 

Za – 17 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Pismo zostanie przekazane do prokuratury.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Piotr Bojarski: W dniu 20 maja 2024 

roku do Rady Miasta Ostrołęki wpłynął wniosek o budowę przystanku kolejowego Ostrołęka 

- Wojciechowice dla pociągów do Warszawy. Pismo to otrzymaliście państwo. 

Wnioskodawca chciałby, aby stacja Ostrołęka była węzłem cztero-kierunkowym, aby dodano 

przystanek końcowy Ostrołęka-Wojciechowice dla pociągów do Warszawy, które dojeżdżają 
aż na torowiska zelektryfikowany przy elektrowni. Wnioskodawca prosi o wystąpienie w tej 

sprawie do urzędu Marszałkowskiego Województwa Mazowieckiego i do PKP PLK. Po 

dokonaniu analizy tego wniosku Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 

18 czerwca bieżącego roku postanowiła zarekomendować wysokiej radzie, aby przekazać go 

do Prezydenta Miasta Ostrołęki celem rozpatrzenia według właściwości i poinformowanie 

Rady Miasta o sposobie załatwienia sprawy czy też zajętym stanowisku w sprawie. Za takim 

stanowiskiem komisji głosowało 6 członków, nie było głosów przeciwnych, nie było też 
głosów wstrzymujących.  

Wiceprezydent Miasta Stanisław Kubeł: My swego czasu analizowaliśmy stan prawny tych 

torowisk, bo wiem, że kupowano z powiatu i chciałem tylko dodać informacyjnie, że ta 

bocznica ze stacji do elektrowni to ona stanowiła własność elektrowni, bo kupowała od nas 

grunty elektrownia. W związku z tym chodzi o to, że chcąc rozpatrywać ten wniosek, 

wypadałoby zaprosić właściciela torowiska, bo nim nie jest najprawdopodobniej PKP. 
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Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie, aby pismo w 

sprawie budowy przystanków na linii kolejowej do elektrowni z dnia 17 maja 2024 roku 

przekazać zgodnie z rekomendacją komisji według właściwości do Prezydenta miasta celem 

rozpatrzenia. 

Głosowanie 

Za – 15 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Pismo zostanie przekazane do prezydenta miasta.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Piotr Bojarski: W dniu się 7 czerwca 

2024 roku do Rady Miasta Ostrołęki wpłynęła skarga członków Rady Pedagogicznej III 

Liceum Ogólnokształcącego w Ostrołęce na działanie dyrektora III LO. Komisja Skarg. 

Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 18 czerwca bieżącego roku uznała, iż Rada Miasta 

jest organem właściwym do rozpatrzenia skargi. Komisja ustaliła też, że przewodniczący 

Rady Miasta wystąpił do dyrektora III liceum o zajęcie stanowiska wobec zarzutów, jakie mu 

postawiono. Obecnie toczy się w Radzie Miasta postępowanie wyjaśniające i zachodzi 

potrzeba wydłużenia terminu załatwienia sprawy. Komisja postanowiła zarekomendować 
Wysokiej Radzie, aby wydłużyć termin rozpatrzenia skargi do najbliższej zwyczajnej sesji 

Rady Miasta. Za takim stanowiskiem komisji głosowało 6 członków, nie było głosów 

przeciwnych, nie było też głosów wstrzymujących.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie, aby termin 

rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora III Liceum Ogólnokształcącego w Ostrołęce z 

dnia 6 czerwca 2024 roku przedłużyć do najbliższej planowanej sesji to jest do 26 września 

2024 roku. 

Głosowanie 

Za – 15 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Przedłużono termin rozpatrzenia skargi.  

Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Pragnę poinformować Wysoką Radę, że 

powstał w Radzie Miasta Klub Radnych Ostrołęka dla Wszystkich i tu jest taka prośba, klub 

nie ma swoich przedstawicieli w Komisji Rewizyjnej i Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Jeżeli któryś z Radnych z tego klubu chciałby popracować i reprezentować klub w tych 

dwóch komisjach to proszę o zgłoszenie takiego kandydata do Wydziału Biura Rady. 

 

29. Zakończenie obrad V sesji Rady Miasta Ostrołęki.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – zakończył obrady V sesji Rady Miasta 

Ostrołęki. 

Sesja trwała od 10.00 do 14.30. 

 

Protokołowała: 
Ewelina Piechocka 

Grzegorz Ciecierski 

                                                                                              Przewodniczący  

                                                                                         Rady Miasta Ostrołęki 

 

                                                                                            Wojciech Zarzycki 

 


